

ကောင်းမှုကို ပြုလုပ်ဆည်းပူး
အနည်းငယ်သောကောင်းမှုသည် ငါ့အား အကျိုးရောက် လိမ့်မည်မဟုတ်ဟု မထီမဲ့မြင် မအောက်မေ့ရာ။ မိုးရေ ပေါက်သည် ကျဖန်များလတ်သော် ရေအိုးသည် ပြည့်တိသကဲ့သို့ ပညာရှိသည် အနည်းငယ်၊ အနည်း ငယ်မျှသော ကောင်းမှုကို ပြုလုပ်ဆည်းပူးဖန်များ လတ်သော် ကောင်းမှုဖြင့် ပြည့်၏။
ပါပဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၂၂)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်း များဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မြစ်ကြီးနားတပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားစဉ်။

တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော် လျှောက်လှမ်းနေသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်း ခိုင်မာရေးအတွက် လုပ်ဆောင်နေခြင်းဖြစ်ပြီး ထိုလမ်းကြောင်းပေါ်မှ သွေဖည်စေမည်မဟုတ်

တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်ရေးကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဥပဒေနှင့်အညီသာ ထိန်းထိန်းသိမ်းသိမ်း ဆောင်ရွက်နေ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမိုးအောင်နှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်(လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးထွန်းအောင်နှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့်ဇနီးများ၊ မြောက်ပိုင်း တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ်ကိုကိုမောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ

လိုက်ပါ၍ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မြောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် မြစ်ကြီးနားတပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအား ဗလမင်းထင် ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားသည်။
နိုင်ငံသမိုင်းကြောင်း ဖြတ်သန်းခဲ့မှုနှင့် နိုင်ငံရေးဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှု အခြေအနေများ ထိုသို့တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံသမိုင်းကြောင်းကို ပြန်ကြည့်မည်ဆိုပါက တိုင်းရင်းသားများ စုပေါင်းနေထိုင်လျက်ရှိသည့်

မိမိတို့၏ ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတော်ကြီးအား နယ်ချဲ့အင်္ဂလိပ်တို့မှ သိမ်းပိုက် ခဲ့ပြီး တောင်တန်းပြည်မ သွေးခွဲအုပ်ချုပ်ခဲ့မှုများကြောင့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ ပေါ်ပေါက်ခဲ့ရသည်ကို တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ အုပ်ချုပ်မှုပုံစံအမျိုးမျိုးဖြင့် ခွဲခြားအုပ်ချုပ်ခဲ့ချိန်မှစ၍ မိမိတို့ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားတို့၏ စိတ်အတွင်း၌ တိုင်းရင်းသား နယ်မြေများသည် ပြည်မမှ သီးခြားဖြစ်သည်ဟူသည့် အယူအဆများ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ကြောင်း၊

ယနေ့ ဖတ်စရာ

မြန်မာ-ရုရှား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် စီမံကိန်းဆိုင်ရာများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး
စာမျက်နှာ » ၈

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဝင်ငွေ အောက်တိုဘာလအတွင်း
၁၂ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်
စာမျက်နှာ » ၁၃

မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များညီလာခံနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ်သုတေသန
ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၁

ပထမဆုံး အိမ်ရှင်အဖြစ် ကျင်းပမယ့် ဒသမအကြိမ်မြောက် အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌစမ်းပဟေဠိ-ဒေသတွင်း အဆင့်ပြိုင်ပွဲမှာ Winner ရရှိအောင် အကောင်းဆုံး ကြိုးစားယှဉ်ပြိုင်သွားမှာပါ
စာမျက်နှာ » ၁၆

ကြေးမုံ

နိုင်ငံကကွယ်တည်ဆောက်ရေး အဆင့်မြင့်နည်းပညာများဆည်းပူး

မျက်မှောက်ကာလတွင် သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာများကို စဉ်ဆက်မပြတ် တီထွင်ဆန်းသစ်အဆင့်မြှင့်တင်၍ မိမိနိုင်ငံကို တိုးတက်သည်ထက်တိုးတက်လာအောင် ကြိုးပမ်းစွမ်းဆောင်နေကြသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာစွမ်းပကားဖြင့် စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ စစ်ရေး စသည့်ကဏ္ဍပေါင်းစုံ ခေတ်မီတိုးတက်လာအောင် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ခြင်းဖြင့် မိမိနိုင်ငံ တင့်တယ်ဝင့်ထည် အင်းအားကြီးမားလာအောင် အပြိုင်အဆိုင် ကြိုးပမ်းနေကြသည်။ ခေတ်နှင့်အညီ အမီလိုက်ပါနိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည်။

“ယနေ့ခေတ်သည် ပညာခေတ် (Knowledge Age) ဖြစ်သည်နှင့်အညီ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် “ပညာသည်သာ၊ အခရာ” ဖြစ်တည်လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် ရုန်းကန်နေရသည့် မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် ပညာကို အခြေပြုပြီး နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေး (State Building) နှင့် တိုင်းပြည်တည်ဆောက်ရေး (Nation Building) တို့ကို အခြေခံကျကျဆောင်ရွက်နိုင်မှသာလျှင် ခေတ်နှင့်အညီ နိုင်ငံတကာနှင့် လျင်မြန်စွာ ရင်ပေါင်တန်း လျှောက်လှမ်းနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း” နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သရေစည်သူ စိုးဝင်းက တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၂၄) သင်တန်းဆင်းဂုဏ်ပြု စစ်ရေးပြအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

မျက်မှောက်ကာလတွင် နိုင်ငံအများစုသည် မိမိနိုင်ငံ ခေတ်မီတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးလာစေရန်အတွက် ပညာရေးစနစ်သစ်အဖြစ် STEM ဟုခေါ်သည့် Science၊ Technology၊ Engineering နှင့် Mathematics ဘာသာရပ်များကို အခြေခံပညာရေးမှစတင်၍ အင်ဂျင်နီယာပညာရပ်နှင့် အင်ဂျင်နီယာဆိုင်ရာ အတွေးအခေါ်အယူအဆများကို ကျောင်းသင်ရိုးတွင် ထည့်သွင်းပြဋ္ဌာန်းပေးထားပြီး ကျောင်းသားကျောင်းသူများက လေ့လာဆည်းပူးနေကြသည်။ ၎င်းတို့ကို အင်ဂျင်နီယာပညာရေးစနစ်ဟုလည်း ခေါ်တွင်သည်။ အင်ဂျင်နီယာပညာရေးစနစ်သည် လူမှုစီးပွားဘဝများ ပြောင်းလဲတိုးတက်လာမှုအပေါ် မူတည်၍ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်အတွက် လိုက်ပါပြောင်းလဲ သင်ကြားပေးသော ဘာသာရပ်ဖြစ်သည်။ အင်ဂျင်နီယာပညာရေးတွင် အခြေခံအားဖြင့် သင်္ချာနှင့် သိပ္ပံပညာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုများသည် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည်။

ယခင်က သိပ္ပံသိအိုရီများနှင့် ပေါင်းစပ်သင်ကြားသည့်စနစ်မှ တီထွင်ဖန်တီးနိုင်မှု၊ တွေးခေါ်မြော်မြင်နိုင်မှု အမှန်တကယ် တတ်မြောက်မှု၊ ဦးစားပေးမှုဟူသည့် အချက်များအပေါ်အခြေခံပြီး မျက်မှောက်ခေတ်တွင် အင်ဂျင်နီယာပညာရေးစနစ်အဖြစ် ကူးပြောင်းတိုးတက်လာသည်ကို တွေ့ရသည်။ မျက်မှောက်ကာလ စတုတ္ထစက်မှုတော်လှန်ရေး (Industry 4.0) ခေတ်တွင် ဉာဏ်ရည်တုနည်းပညာ (Artificial Intelligence-AI) အခြေပြုလုပ်ငန်းများကြောင့် ပညာရေးနယ်ပယ်၊ နည်းပညာနယ်ပယ်တို့တွင် စိန်ခေါ်မှုများစွာ ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် (Industry 4.0) ကို အထောက်အပံ့ပေးနိုင်မည့် ပညာရေးစနစ်ဖြစ်သည့် (Education 4.0) အကောင်အထည်ဖော်လာကြသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း နိုင်ငံတကာနှင့်အတူ လိုက်ပါပြောင်းလဲနိုင်ရန်အတွက် (Education 4.0) ပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ရန် လိုအပ်လာသည်။

နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ခေတ်မီတပ်မတော်တစ်ရပ် တည်ဆောက်နိုင်ရန်အတွက် လျင်မြန်စွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လျက်ရှိသည့် နည်းပညာရပ်များကို ခေတ်နှင့်အညီအမီလိုက်ပြီး အသုံးချနိုင်စွမ်းရှိသည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည် အရေးပါသဖြင့် နောက်ကျမကျန်ဘဲ ခေတ်နှင့်အညီ လိုက်ပါဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သည်ကို သတိပြုရမည်ဖြစ်သည်။ အင်ဂျင်နီယာနည်းပညာမဖွံ့ဖြိုးပါက တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ကာကွယ်ရေးသာမက ကဏ္ဍပေါင်းစုံတွင် အခက်အခဲများရှိလာမည်ဖြစ်သည်။ မျက်မှောက်ကာလတွင် အင်အားကြီးနိုင်ငံအချို့သည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံကို စစ်ရေးနည်းလမ်းဖြင့် ကျူးကျော်ခြင်းမပြုလုပ်တော့ဘဲ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ သဘောတရားရေး၊ ဝါဒဖြန့်ချိရေး၊ စစ်ရေး၊ သံတမန်ရေး စသည့်အသွင်မျိုးစုံဖြင့် လွှမ်းမိုးချုပ်ကိုင်နိုင်ရန် ကြားခံ Proxy များထားပြီး လုပ်ကိုင်လာသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ နိုင်ငံခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ နိုင်ငံကကွယ်ရေးတို့ကို ခိုင်မာစွာ တည်ဆောက်နိုင်ရန်အတွက် သတင်းအချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာများ၊ အီလက်ထရွန်နစ်နည်းပညာများ၊ စက်မှုနည်းပညာများကို နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းနိုင်အောင် (Education 4.0) ပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ပြီး လေ့လာသင်ယူဆည်းပူးကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။ ။

(၇၅) နှစ်မြောက် စိန့်ဂျူလိယတ်လမ်းရေးဆွဲအထိမ်းအမှတ်

ဂူငယ်နှင့် စာပေအနုပညာပြပွဲ

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၆၊ ၂၇၊ ၂၈ ရက်
နေ့စဉ် နံနက် ၀၉:၃၀ နာရီမှ ညနေ ၀၆:၃၀ နာရီထိ
မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ပင်းရှင်းဗဟိုဌာန - ၂ (MICC-2) နေပြည်တော်

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်/ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးမှူးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝင်းဇော်အောင်အား အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်/ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရန် တာဝန်ပေးအပ်လိုက်သည်။

မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးအနည်းငယ် ထစ်ချရန်ရွာနိုင်သည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း ၆၀ ဖြစ်သည်။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် အများအားဖြင့်သာယာပြီး ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။

မိုး/လေ

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၁၃ - ၁၂ - ၂၀၂၂)

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	FPB	၁၉,၀၀၀	၁၉,၀၀၀	၅၃၆	၁၀,၁၈၄,၀၀၀
TMH	၂,၆၀၀	၂,၆၀၀					၁	၂,၆၀၀	
FMI	၉,၁၀၀	၉,၁၀၀	၈၃၈	၇,၅၇၄,၈၀၀	EFR	၂,၆၅၀	၂,၇၀၀	၂	၅,၃၅၀
MTSH	၃,၃၀၀	၃,၃၀၀	၄,၆၄၄	၁၅,၃၂၇,၇၀၀	AMATA	၄,၉၀၀	၄,၉၀၀	၂၀၀	၉၈၀,၀၀၀
MCB	၇,၆၀၀	၇,၆၀၀	၂၇	၂၀၅,၂၀၀					

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	မြန်မာငွေကျပ်	(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၄၂၁.၀		
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	=	၂၀၀၀.၀	(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၅၄၉.၅
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို	=	၂၂၁၃.၆	(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း	=	၁၅၂၅.၀
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ်	=	၃၀၁.၈၆	(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ်	=	၁၆၀.၆၅
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ်	=	၆၀.၃၃၆				
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	=	၄၇၄.၁၅				
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	=	၂၅.၃၆၉				

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

ကြေးမုံ

စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	အကြီးတန်း	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဉာ
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	အငယ်တန်း	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	သုတေသန	- ဒေါ်ဇင်မာဝင့်
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာပြင်	- ဒေါ်ခိုင်သန္တာရွှေနှင့်အဖွဲ့
		စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဦးခိုင်ဝင်းနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစိုးချစ်ဦးနှင့်အဖွဲ့

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

၁။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်အတွင်း ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်(၂/၂၀၂၂)၊ (၅၄/၂၀၂၂)၊ (၆၃/၂၀၂၂)၊ (၂၁၁/၂၀၂၂)၊ (၂၁၂/၂၀၂၂)၊ (၂၁၃/၂၀၂၂)၊ (၂၁၄/၂၀၂၂)၊ (၂၁၅/၂၀၂၂)၊ (၂၁၆/၂၀၂၂)၊ (၂၁၉/၂၀၂၂)၊ (၂၂၀/၂၀၂၂)၊ (၂၂၁/၂၀၂၂)တို့ဖြင့် အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မဘွဲ့၊ သတိုးသီရိသုဓမ္မဘွဲ့၊ အဂ္ဂမဟာသရေစည်သူဘွဲ့၊ သတိုးမဟာသရေစည်သူဘွဲ့၊ မဟာသရေစည်သူဘွဲ့၊ သရေစည်သူဘွဲ့၊ စည်သူဘွဲ့၊ သူရဘွဲ့၊ သီရိပျံချီဘွဲ့၊ ဇေယျကျော်ထင်ဘွဲ့၊ ဝဏ္ဏကျော်ထင်ဘွဲ့၊ အလင်္ကာကျော်စွာဘွဲ့၊ သိပ္ပကျော်စွာဘွဲ့ စသည့် စွမ်းဆောင်မှုဆိုင်ရာ ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့များကို ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

၂။ အထက်ပါ ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ရရှိသူများအား (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုလွတ်လပ်ရေးနေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ရာ ကိုယ်တိုင်သော် လည်းကောင်း၊ မိသားစုဝင်တစ်ဦးမှ ကိုယ်စားသော်လည်းကောင်း ဂုဏ်ထူးဆောင် ဘွဲ့ချီးမြှင့်အပ်နှင်းခြင်းအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်နိုင်ရေး ဖိတ်ကြားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၃။ အဆက်အသွယ်ရရှိခြင်းမရှိသေးသည့် ဘွဲ့ရရှိသူကိုယ်တိုင် (သို့မဟုတ်) ကိုယ်စားတက်ရောက်မည့် မိသားစုဝင်တစ်ဦးမှ ဖိတ်ကြားရေးဆပ်ကော်မတီ ဖုန်းနံပါတ် (၀၆၇-၃၄၁၂၇၁၅) နှင့် (၀၆၇-၃၄၁၂၇၁၆) သို့ (၂၀-၁၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ ဆက်သွယ်ပေးနိုင်ပါရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် မြစ်ကြီးနားတပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ မြစ်ကြီးနားတပ်နယ် မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းအတွက် ချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်စဉ်။

☆ ရှေးဖွဲ့မှ တိုင်းပြည်ကို ယခုအချိန်အထိ အန္တရာယ်ပေးခဲ့သည့် အချက်တစ်ချက်လည်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုနှစ်သည် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနှစ်ဖြစ်ပြီး လာမည့်နှစ်တွင် စိန်ရတုလွတ်လပ်ရေးနှစ်သို့ ရောက်ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စိန်ရတုကာလသို့ ရောက်ရှိပြီဖြစ်သော်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံတွင် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများရှိနေဆဲဖြစ်ကာ ငြိမ်းချမ်းမှုအပြည့်အဝ မရရှိသေးသည့်ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအနေဖြင့် မိမိနိုင်ငံ၏နိုင်ငံရေးသမိုင်းကြောင်းကို မှန်မှန်ကန်ကန်သိရှိရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သမိုင်းကြောင်းကို လေ့လာကြည့်မည်ဆိုပါက ၁၉၄၈ ခုနှစ် လွတ်လပ်ရေးရရှိပြီးကာလတွင် ပါလီမန်ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ကျင့်သုံးခဲ့ကြောင်း၊ လွတ်လပ်ရေးမရမီကာလနှင့် လွတ်လပ်ရေးရပြီးကာလ

တွင် ဆိုရှယ်လစ်စနစ်နှင့် အရင်းရှင်စနစ်တို့၏ အားပြိုင်ခဲ့မှု၊ အယူဝါဒကွဲပြားမှုများရှိခဲ့ကြောင်း၊ ၁၉၄၈ မတ်လတွင် ကွန်မြူနစ်ပါတီ တောခိုခဲ့ကြောင်း၊ ထို့နောက် KNDO ကဲ့သို့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ကြောင်း၊ ၁၉၅၀ ပြည့်နှစ်ခန့်တွင် တရုတ်ဖြူတို့ ကျူးကျော်ခဲ့သဖြင့် တပ်မတော်က ပြန်လည်တိုက်ထုတ်ခဲ့ရကြောင်း၊ ထို့ပြင် ကိုလိုနီအစိုးရ၏ သွေးခွဲအုပ်ချုပ်ခဲ့မှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ၊ အာဏာရပါတီတွင်း ပြဿနာများ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ပြီး ထိုစဉ်က ကမ္ဘာ၌ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းအများဆုံး တိုင်းပြည်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးအတူတကွ ယှဉ်တွဲနေထိုင်နေသည့် ပြည်ထောင်စုကြီး မပြိုကွဲစေရေးအတွက်

နိုင်ငံနှင့်အဝန်း ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရကြောင်း။

လက်နက်ကိုင်ဆူပူမှုများအကြား ပြည်ထောင်စုကြီး မပြိုကွဲစေရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် တပ်မတော်မှ ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရ ထိုကဲ့သို့ နိုင်ငံရေးပြဿနာများ၊ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများနှင့် ပါတီတွင်း သဘောထားကွဲလွဲမှုများ ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့ပြီး ၁၉၅၈ ခုနှစ်တွင် အိမ်စောင့်အစိုးရ ခုနှစ်ထိ တော်လှန်ရေးကောင်စီနှင့် မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ်လမ်းစဉ်ပါတီတို့က အုပ်ချုပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ အစိုးရအနေဖြင့် ဆိုရှယ်လစ်စနစ်ကို တည်ဆောက်ရာ၌ နိုင်ငံရေးသမားများ၊ ဆိုရှယ်လစ်စနစ်ကို ထောက်ခံသည့် ပြည်သူလူထုတို့နှင့် ပူးပေါင်း၍ လမ်းစဉ်ပါတီကို တည်ထောင်ကာ ၁၉၈၈ ခုနှစ်ထိ လျှောက်လှမ်းခဲ့ခြင်း

ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆိုရှယ်လစ်စနစ်တွင် အားနည်းချက်များရှိသကဲ့သို့ အားသာချက်များလည်း များစွာရှိကြောင်း၊ ဆိုရှယ်လစ်စနစ်၏ အားနည်းချက်၊ စီမံခန့်ခွဲမှုအားနည်းချက်တို့ကြောင့် စီးပွားရေးကျဆင်းခဲ့ကာ ၁၉၈၈ ခုနှစ် အရေးအခင်းဖြစ်ပေါ်လာခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းအရေးအခင်း၌ တိုင်းပြည်၏ အခြေအနေယိမ်းယိုင်လာခဲ့ပြီး အချုပ်အခြာအာဏာ ပြိုကွဲမည့် အခြေအနေနှင့် ရင်ဆိုင်လာခဲ့ရပြီး ၁၉၈၈ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင် တည်ဆဲအစိုးရ၏ လုပ်ငန်းများ ရပ်တန့်ခဲ့သဖြင့် တပ်မတော်က ဝင်ရောက်ထိန်းသိမ်းတာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း။

၁၉၈၈ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း တပ်မတော်အစိုးရတက်လာခဲ့ပြီး ပြည်သူလူထု၏ ဆန္ဒနှင့်အညီ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်သွားနိုင်ရေး ဦးတည်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် တစ်ပါတီဆိုရှယ်လစ်စနစ်ကို မကြိုက်မနှစ်သက်ခြင်း၊ စီးပွားရေး ကျဆင်းခဲ့ခြင်းတို့ကြောင့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို လိုလားခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ကျင့်သုံးနိုင်ရေး ၎င်းနှင့်ကိုက်ညီသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတစ်ခုရေးဆွဲနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုနှင့် အလွှာပေါင်းစုံမှ အစုအဖွဲ့များ ပါဝင်သော အမျိုးသားညီလာခံ၌ အချေအတင်ဆွေးနွေးပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ၂၀၀၈ ခုနှစ်၌ ပြည်လုံးကျွတ် ဆန္ဒခံယူပွဲဖြင့် အတည်ပြုနိုင်ခဲ့ကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီပထမအကြိမ်ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဦးသိန်းစိန် ဦးဆောင်သည့် ဒီမိုကရေစီအစိုးရတစ်ရပ် တက်လာခဲ့ပြီး တပ်မတော်အနေဖြင့် လက်တွဲညီညီကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒီမိုကရေစီ ဒုတိယအစိုးရတက်တမ်းကာလတွင် ရွေးကောက်ပွဲအနိုင်ရသည့် အစိုးရသစ်တစ်ရပ် တက်လာခဲ့ကြောင်း၊ အစိုးရသစ်၏ စီမံခန့်ခွဲမှု အားနည်းချက်များရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် စီးပွားရေးကျဆင်းမှုများ ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုများကြောင့်လည်း နိုင်ငံ၏စီးပွားရေး ပိုမိုကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးအရ အသုံးချမရှိမသား ဆောင်ရွက်မှုများကို နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနယ်ပယ်တို့တွင် အသုံးချခြင်းများ လုပ်ဆောင်လာခဲ့သည်ကို တွေ့ခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ ရွေးကောက်ပွဲတွင် အာဏာရပါတီအနေဖြင့် မဲအနိုင်ရရှိရေး မသမာသည့်နည်းလမ်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မဲမသမာမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မဲစာရင်းကွဲလွဲမှုများကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးရန် တပ်မတော်မှ ပြောကြားခဲ့သော်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းမရှိဘဲ လွှတ်တော်ခေါ်ယူရန်အထိပင်ဖြစ်လာသဖြင့် တပ်မတော်မှ နိုင်ငံတော်၏ တာဝန်များကို အခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ ဝင်ရောက်ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်လျှောက်လှမ်းနေသည့်

- ❖ ဝါးတစ်စည်းတွင် အစည်းပြေသွားပါက အားလျော့တတ်သကဲ့သို့ လူတို့တွင်လည်း အချင်းချင်း သဘောထားကွဲလွဲမှုများဖြစ်ပေါ်လာပါက စုစည်းညီညွတ်မှုအား ယုတ်လျော့ပြီး ပြိုကွဲတတ်သည်ကို သင်ခန်းစာ ယူကြရန်လို
- ❖ တပ်မတော်အင်အားရှိမှု တိုင်းပြည်အင်အားရှိမည်ဖြစ်ပြီး တပ်တွင်းစည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ခိုင်ခိုင်မာမာဖြင့် တည်ဆောက်နိုင်မှသာလျှင် နိုင်ငံတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက်လည်း စိတ်ချနိုင်မည်ဖြစ်
- ❖ မည်သည့်အစိုးရ၊ မည်သည့်ခေတ်ပင်ဖြစ်စေ တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သူ Guardian အနေဖြင့် တည်ရှိနေမည်ဖြစ်

★ စာမျက်နှာ ၃ မှ
 ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်း ခိုင်မာရေးအတွက် လုပ်ဆောင်နေခြင်းဖြစ်ပြီး ထိုလမ်းကြောင်းပေါ်မှ သွေဖည်စေမည် မဟုတ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တိုင်းပြည် တည်ငြိမ်ရေးကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဥပဒေနှင့်အညီသာ ထိန်းထိန်းသိမ်းသိမ်း ဆောင်ရွက်နေကြောင်း။

စုစည်းညီညွတ်သည့်အားဖြင့် နိုင်ငံ တော်ကာကွယ်ရေးစွမ်းပကားကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်

ထိုကဲ့သို့သော မဲမသမာမှုဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့မှုအပေါ်မူတည်၍ သဘောထား ကွဲလွဲမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံ၏ စည်းလုံး ညီညွတ်မှုပျက်ပြားခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရ ကြောင်း၊ ဝါးတစ်စည်းတွင် အစည်းပြေ သွားပါက အားလျော့တတ်သကဲ့သို့ လူတို့ တွင်လည်း အချင်းချင်း သဘောထား ကွဲလွဲမှုများဖြစ်ပေါ်လာပါက စုစည်း ညီညွတ်မှုအား ယုတ်လျော့ပြီး ပြိုကွဲတတ် သည်ကို သင်ခန်းစာယူကြရန် လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံသားအချင်းချင်း သဘောထားကွဲလွဲ ပြီး စည်းလုံးညီညွတ်မှုပြိုကွဲပါက နိုင်ငံ၏ အားသည်လည်း လျော့နည်းသွားသည် ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိသားစု တစ်စု၌ပင်ဖြစ်စေ စည်းလုံးညီညွတ်မှုရှိမှ သာလျှင် စုစည်းညီညွတ်သည့်အားကို ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး မိမိ မိသားစု၏ လုံခြုံမှု နှင့် လူမှုစီးပွားဘဝမြင့်တက်မှုကို ရရှိစေ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်တွင်းရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်မိသားစုများအားလုံးသည်လည်း စည်းလုံးညီညွတ်ရန်လိုကြောင်း၊ စည်းလုံး ညီညွတ်မှု၏အားသည် သက်ရောက်မှု များစွာရှိသဖြင့် အားလုံးစည်းလုံးညီညွတ်

စွာဖြင့် နေထိုင်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် တော်တည့် မှန်ကန်သည့် ခေါင်းဆောင်မှုဖြစ်ရန်နှင့် ညီညွတ်မျှတသည့် အုပ်ချုပ်မှုရှိရန် လိုကြောင်း၊ အိမ်ထောင်ဦးစီးဖြစ်သူက တော်တည့်မှန်ကန်စွာနှင့် ညီညွတ်မျှတ သည့် မေတ္တာတရားဖြင့် မိသားစုကို ဦးဆောင်နေထိုင်မည်ဆိုပါက မည်သို့မျှ ပြိုကွဲနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်း၊ တပ်မတော် တွင်း၌လည်း နေရာအလိုက် ညီညွတ် မျှတသည့် အုပ်ချုပ်မှုပုံစံများဖြစ်ရန် လိုပြီး လူ့သဘောသဘာဝများကို နားလည် စွာဖြင့် ကွပ်ကဲအုပ်ချုပ်ရန် လိုကြောင်း။

မိသားစု တစ်စု၊ တပ်ရင်း၊ တပ်ဖွဲ့များ အလိုက်စသည်ဖြင့် အခြေခံမှစ၍ စည်းလုံး ညီညွတ်ပြီး တပ်မတော်တစ်ရပ်လုံး စည်းလုံးညီညွတ်မည်ဆိုပါက မည်သူမျှ တပ်မတော်ကို ထိပါး၍ရမည် မဟုတ် ကြောင်း၊ တပ်မတော်အင်အားရှိမှ တိုင်းပြည်အင်အားရှိမည်ဖြစ်ပြီး တပ်တွင်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ခိုင်ခိုင်မာမာဖြင့် တည်ဆောက်နိုင်မှသာလျှင် နိုင်ငံတည် တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက်လည်း စိတ်ချနိုင် မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် ပြည်သူများနှင့်လက်တွဲပြီး ဒို့တာဝန် အရေးသုံးပါးကို ခေတ်အဆက်ဆက် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မည်သည့်အစိုးရ၊ မည်သည့်ခေတ်ပင် ဖြစ်စေ တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော် ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သူ Guardian အနေဖြင့် တည်ရှိနေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် စွမ်းရည်၊ စွမ်းအား မြင့်မားပြီး ကာကွယ်ရေးစွမ်းပကားမြင့် မားနေမှသာလျှင် နိုင်ငံတော်ကိုကာကွယ်

❖ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

❖ ပညာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဖတ်ရှု၊ မှတ်သား၊ လေ့လာခြင်းဖြင့် အသိပညာမြင့်မားအောင် ကြိုးစားရမည် ဖြစ်ပြီး အသိပညာမြင့်မားမှသာလျှင် ဒီမိုကရေစီစနစ်နှင့် တိုင်းပြည်၏ အနာဂတ်ကိုလည်း အာမခံနိုင်မည်

စောင့်ရှောက်သူအဖြစ် တည်ရှိနေမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စစ်သည် တစ်ဦးချင်းမှစ၍ စွမ်းရည်မြင့်မားရေး၊ လက်နက်စွမ်းပကား မြင့်မားရေးကို တည်ဆောက်ပေးနေခြင်းဖြစ်ပြီး စည်းလုံး ခြင်းအင်အား၊ စုစည်းညီညွတ်သည့်အား ကို တည်ဆောက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ အနေဖြင့်လည်း အလားတူပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးအရ တိုင်းရင်းသားရေးအရ သဘောထားကွဲလွဲမှုများ ရှိနေခြင်းကြောင့် စုစည်းညီညွတ်သည့် အင်အားတစ်ခု ရရှိရေးအတွက် ရည်မှန်းချက်နှစ်ခုပေး၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယင်းရည်မှန်း ချက်နှစ်ခုအနေဖြင့် စစ်မှန်စည်းကမ်း ပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ် စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးကို ဦးတည်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း၊ ယင်းရည်မှန်းချက်နှစ်ခု အပေါ်မူတည်၍ တိုင်းပြည်စည်းလုံး ညီညွတ်မှုရရှိအောင် မိမိတို့အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းပြည် အတွက် မှန်ကန်သည့် စုစည်းညီညွတ် သည့်အားတစ်ခု မဖြစ်မနေ လိုအပ်သည့် အတွက် သင်ခန်းစာရယူနိုင်ရန် ယခုကဲ့သို့

နိုင်ငံသမိုင်းကြောင်း ဖြတ်သန်းခဲ့မှု အခြေ အနေများနှင့်တကွ အကျယ်တဝင့် ရှင်းလင်းပြောကြားခြင်းဖြစ်ကြောင်း။ ထို့ပြင် ယနေ့ခေတ်သည် နည်းပညာ ခေတ်ဖြစ်သဖြင့် နောက်ကျကျန်ရစ်၍ ရနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်း၊ အသိပညာ မြင့်မားစေရေးအတွက် မိမိတို့ကိုယ်တိုင် စာပေ လေ့လာမှုသာမက မိမိတို့၏သားသမီး များကိုလည်း စာပေ၊ ဗဟုသုတ မြင့်မား အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုကြောင်း၊ ပညာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဖတ်ရှု၊ မှတ်သား၊ လေ့လာခြင်းဖြင့် အသိပညာမြင့်မား အောင် ကြိုးစားရမည်ဖြစ်ပြီး အသိပညာ မြင့်မားမှသာလျှင် ဒီမိုကရေစီ စနစ်နှင့် တိုင်းပြည်၏ အနာဂတ်ကိုလည်း အာမခံနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း မှာကြား သည်။

စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ် ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာ ပစ္စည်းများကို ပေးအပ်ရာ တိုင်းမှူးကလည်းကောင်း၊

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ဇနီးက တပ်နယ် မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်ရေးအသင်းအတွက် ချီးမြှင့် ငွေများကို ပေးအပ်ရာ တိုင်းမှူး၏ ဇနီးက လည်းကောင်း လက်ခံရယူကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များအား တိုင်းစစ် ဌာနချုပ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တိုင်းမှူးက တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေ အတွင်း တပ်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ လုံခြုံရေး၊ နယ်မြေ စိုးမိုးရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး တာဝန်များ ထမ်းဆောင်နေမှု အခြေအနေ များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများနှင့် ပတ်သက် ၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် က နယ်မြေဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် တပ်တွင်း စည်းလုံးညီညွတ်ရေးတို့နှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည်များ လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြင်ဦးလွင်မြို့၌ ခရိုင်အဆင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး သင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

ပြင်ဦးလွင် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မီးသတ်ဦးစီးဌာန ခရိုင်အဆင့်ရှာဖွေ ကယ်ဆယ်ရေးသင်တန်း (၁ /၂၀၂၂) ဆင်းပွဲကို ယမန်နေ့က ပြင်ဦးလွင်မြို့ ရပ်ကွက်ကြီး (၁၀) ရှိ ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် မီးသတ်စခန်း၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြင်ဦးလွင်ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယ ဗိုလ်မှူးကြီး မျိုးထက်ဝင်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး တာဝန်ရှိသူ များက သင်တန်းတွင် ဆုရရှိသော သင်တန်းသားများအား ဆုများ ချီးမြှင့်ကာ သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များ ပေးအပ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။



ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး အတည်ပြုခန့်ထားခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ပညာရေးဝန်ကြီး ဌာန၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန၊ ရန်ကုန်အဝေးသင်တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ချစ်စိန် ကို အစမ်းခန့်ကာလ (၁) နှစ် ပြည့်မြောက်သည့်နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက်သည်။

(၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုလွတ်လပ်ရေးနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့ ရွေ့လျားဆေးကုသယာဉ်နှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေရှိ လူမှုဖူလုံရေးအကျုံးဝင် ဝန်ကြီးဌာနများသို့ ကွင်းဆင်းဆေးကုသမှု ဆက်လက်ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

(၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုလွတ်လပ်ရေးနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် အလုပ်သမားဝန်ကြီး ဌာန လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့က ယနေ့တွင် ရွေ့လျား ဆေးကုသယာဉ် (Mobile Medical Unit) ဖြင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေရှိ လူမှုဖူလုံရေးအကျုံးဝင် ဝန်ကြီးဌာနများဖြစ်သည့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနများသို့ ကွင်းဆင်းဆေးကုသမှုများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် ခဲ့ရာ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနမှ အာမခံအလုပ်သမား ၁၇၉၈ ဦးရှိသည့်အနက် အာမခံအလုပ်သမား ၂၅၁ ဦး ကို လည်းကောင်း၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ အာမခံအလုပ်သမား ၁၆၆၆ ဦး ရှိသည့်အနက် အာမခံအလုပ်သမား ၁၉၁ ဦးကို လည်းကောင်း ဆေးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ သည်။

လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့က လူမှုဖူလုံရေးစီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ် ပေါင်း ၁၁၆ မြို့နယ်ရှိ အကျုံးဝင်အာမခံ အလုပ်သမား ပေါင်း ၁ ဒသမ ၂၃ သန်းခန့်၏ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်များကို အလုပ် သမားဆေးရုံကြီး သုံးရုံ၊ တိုင်းဒေသကြီး /ပြည်နယ်/ ခရိုင်/မြို့နယ်ရုံးခွဲပေါင်း ၉၉ ရုံး၊ မြို့နယ် ဆေးခန်း ပေါင်း ၉၆ ခန်း၊ ဌာနကြီးဆေးခန်း ၅၇ ခန်း၊ PPS စနစ်ဖြင့် Free for Services Payment ဆေးခန်း ၁၂ ခန်း၊ Capitation Payment ဆေးခန်း ၂၅ ခန်း၊ သားဖွားမီးယပ်ဝန်ဆောင်မှု ဆေးခန်း ရှစ်ခန်းနှင့် တိုင်းရင်းဆေးကုခန်း တစ်ခန်းများအပြင် ရွေ့လျား ဆေးကုသယာဉ် Mobile Medical Unit နှစ်စီးဖြင့် ဆေးကုသမှုများဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ဆက်လက်၍ ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်အထိ လျှပ်စစ် စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာနနှင့် အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန



များရှိ အာမခံအလုပ်သမားများအတွက် ဆေးကုသ သမှုများ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ရန်ကုန် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီးရှိ စက်မှုဇုန်များသို့ ကွင်းဆင်းဆေးကု

သတင်းစဉ်

အရေးပါသည့် MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်မှ အားပေးဆောင်ရွက်နေ ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှုစီးပွားရေးကို အားပေးဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းရှင်များအား တွေ့ဆုံပွဲ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းရှင်များအား မြစ်ကြီးနားမြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံ၍ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ကောင်စီဝင် Jeng Phang နော်တောင်၊ စောဒန်နီယယ်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ ဦးဝင်းရှိန်၊ ဦးလှမိုး၊ ဒေါက်တာချာလီသန်းနှင့် ဦးအောင်နိုင်ဦး၊ ကချင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးခက်ထိန်နန်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ မြောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များအား တစ်ဦးချင်း တင်ပြဆွေးနွေး

ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ဒေသဆိုင်ရာအချက်အလက်များ၊ မြစ်ကြီးနားစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးရေးဇန် အကောင်အထည်

ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ စက်မှုရပ်ကွက်ကော်မတီ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် စက်မှုရပ်ကွက်အတွင်း စက်မှုကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကူညီပံ့ပိုးမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်မှဆောင်ရွက်ပေးမှုနှင့် လုပ်ငန်းတိုးချဲ့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ One Village One Product ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ဒေသအလိုက်ထုတ်ကုန်အမယ် သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေဖြင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု စသည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် “စွမ်းအင်ပြည့်လျှံ” အဆင့်မြှင့်လောင်စာတောင့် လုပ်ငန်းရှင် ဦးအောင်သန်းထွဋ်ဦး၊ “ရွှေအုပ်ဆောင်း” ပယင်းကျန်းမာရေးထုတ်ကုန်လုပ်ငန်းရှင် ဒေါ်နီနီလွင်၊ “ဖြိုးဝေဝေ”စက္ကူ Recycling လုပ်ငန်းရှင် ဦးဘင်ဂျမင်၊ “မနောမြန်မာ” စက်ရက်ကန်းလုပ်ငန်းရှင် ဦးသန်းဝင်းနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များက ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းများ၏ လုပ်ငန်းအလိုက် အခက်အခဲများတွေ့ကြုံနေရမှုနှင့် အစိုးရမှ လိုအပ်သည်များ ကူညီပံ့ပိုးပေးစေလိုမှု၊ ဒေသထွက်ကုန်ကြမ်းများကို အသုံးပြု၍



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများကို လေ့လာကြည့်ရှုစဉ်။

ကုန်ချောထုတ်လုပ်ပြီး ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ တင်ပို့ရာတွင် ကုန်သွယ်မှုအခွန်ပမာဏ လျော့ကျစေရေး သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးစေလိုမှု၊ အတိုးနှုန်းသက်သာသည့် ရင်းနှီးမတည်ချေးငွေများကို ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုမှုနှင့် ဒေသတွင်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အခြားလိုအပ်သည်များကို တင်ပြဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် ကချင်အထူးဒေသ(၁)မှ ဦးဇေန်ယိန်းဆောင်က ချီဖွေ၊ ပန်ဝါ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နိုင်ငံ

တော်အစိုးရမှ ဆောင်ရွက်ပေးမှုများကို ယင်းဒေသရှိ ဒေသခံပြည်သူများက အထူးကျေးဇူးတင်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ ဒေသတွင်း လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ ပိုမိုလျင်မြန်စွာ ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအတွက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု ပိုမိုကောင်းမွန်စေရေးနှင့် အခြားဒေသတွင်း လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြပြီး တက်ရောက်လာကြသည့် လုပ်ငန်းရှင်များက လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ အထွေထွေဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

ဆက်လက်ပြီး လုပ်ငန်းရှင်များ၏ တစ်ဦးချင်း ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများက နယ်စပ်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်၍ လူသားအရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိမှု၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လျင်မြန်ချောမွေ့ရေးမှအစ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး စာမျက်နှာ ၆ သို့ ၀

စာမျက်နှာ ၅ မှ

လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိမှု၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက်ရှိ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME) ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် လုပ်ငန်းရှင်များ၏လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးပွဲများပြုလုပ်ကာ လိုအပ်သည်များကို ဝန်ကြီးဌာနအလိုက် ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိမှု၊ နိုင်ငံစီးပွား မြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေတစ်ရပ် ထူထောင်၍ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသများသို့ ရင်းနှီးမတည်ငွေများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့မှု၊ MSME အခန်းကဏ္ဍ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် လာစေရေးအတွက် နိုင်ငံတော်မှ အားပေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ရန်ပုံငွေတစ်ရပ် ထူထောင်ကာ လိုအပ်သည်များ ရင်းနှီး မတည်ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု၊ ချေးငွေနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော်မှ ခေါင်းစဉ်အမျိုးမျိုးဖြင့် ထုတ်ပေးထား သည့် ချေးငွေများကို သတ်မှတ်ကာလ အပိုင်းအခြားနှင့်အညီ အချိန်မီပြန်လည် ပေးဆပ်ရန်လိုအပ်မှု၊ နိုင်ငံတော်မှ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်သည် မှန်သမျှကို လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့် ဆောင်ရွက်ပေးရန် အသင့်ရှိသည့်အတွက် လုပ်ငန်းရှင်များ ကလည်း မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြင့် ဆောင်ရွက် ကြရန်လိုအပ်မှု၊ MSME လုပ်ငန်းများ ဈေးကွက်ရရှိရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိမှု၊ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက် ရေးအတွက် အားလုံးတိုင်းဝန်းကြီးပမ်း ဆောင်ရွက်မှသာလျှင် MSME လုပ်ငန်း



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းရှင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။

များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်သဖြင့် ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်မှု စသည်ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများ အလိုက် ပြန်လည်ဆွေးနွေးပြောကြား ကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး

(MSME) ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ရေး လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးပြောကြား သည်။

MSME လုပ်ငန်းများကို အားပေးမြှင့်တင်

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်

ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ကချင် ပြည်နယ်အတွင်း အသေးစား၊ အငယ်စား နှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် ယခုကဲ့သို့ လာရောက်တွေ့ဆုံခြင်းဖြစ် ကြောင်း၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အသီးသီးသို့သွားရောက်၍ နိုင်ငံစီးပွား

မြှင့်တင်နိုင်ရန်အတွက် MSME လုပ်ငန်း များမြှင့်တင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံကဲ့သို့ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံ သာမက ဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်ငံများ၌ပင် ပြည်တွင်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်း၏ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်း ကျော်သည် MSME လုပ်ငန်းများပင်ဖြစ် ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အရေးပါသည့် MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် နိုင်ငံတော်က အားပေးဆောင်ရွက် နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှစတင်၍ စီးပွားရေးဆိုင်ရာနှင့် ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုများ၌ အားနည်းချက်များရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် နိုင်ငံ စီးပွားရေး ကျဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ နိုင်ငံခြား ဝင်ငွေများ ရရှိခြင်းမရှိခဲ့ဘဲ ပြည်ပမှ သွင်းကုန်များကို တင်သွင်းခဲ့မှုများ ကြောင့် ကုန်သွယ်မှုလိုငွေများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ ကြောင်း၊ Non Trade လုပ်ငန်းများမှ ရရှိ သည့် ငွေကြေးများဖြင့် သွင်းကုန်များ တင်သွင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်တွင်း ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို အားပေးမှုမရှိခဲ့ဘဲ ပြည်ပသွင်းကုန်ကိုသာ အားထား ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ကုန်သွယ်မှု လိုငွေ အများအပြားရှိခဲ့ပြီး တိုင်းပြည် အတွက် စိုးရိမ်ဖွယ်ရာအနေအထားသို့ ရောက်ရှိခဲ့ကာ ကြွေးမြီအများအပြား ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း။

မိမိတို့အနေဖြင့် လက်ရှိနိုင်ငံတာဝန် များကို ထမ်းဆောင်နေချိန်တွင် ပြည်ပမှ ချေးငွေနှင့် အထောက်အပံ့များရရှိမှု မရှိသော်လည်း ပြည်ပချေးငွေများကို ပြန်လည်ပေးဆပ်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယခု အခါ နိုင်ငံ၏စီးပွားရေးမှာ အထိုက် အလျောက် ပြန်လည်မြှင့်တင်လာပြီ ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်တွင်းကုန်ထုတ်လုပ်မှု စီးပွားရေးကို အားပေးဆောင်ရွက်မည် ဆိုပါက နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် MSME လုပ်ငန်း များကို အားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အဓိကစီးပွား ရေးလုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် ကျေးလက် စီးပွားရေးတစ်နည်းအားဖြင့် စိုက်ပျိုး မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေး ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ ကျေးလက်နေ ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်လာမည်ဆိုပါက ဝယ်လိုအား တက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ငွေကြေး လည်ပတ်မှုများ ကောင်းမွန်လာပြီး ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများ တိုးတက်လာမည် ဖြစ်ကာ နိုင်ငံစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ MSME လုပ်ငန်း များကို ပြည်တွင်းစီးပွားရေးအားပေးရန်၊ ပြည်ပသွင်းကုန် အစားထိုးရန်နှင့် ပြည်ပ ပို့ကုန်ကဏ္ဍ မြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် အားပေးဆောင်ရွက်နေခြင်း ဖြစ်ကြောင်း။

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားနှင့် စက်သုံးဆီ လိုအပ်ချက်

နိုင်ငံစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံတည်ငြိမ် အေးချမ်းမှုရရှိရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ လျှပ်စစ် ဓာတ်အား လိုအပ်ချက်သည်လည်း အရေးကြီးကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ရေအားလျှပ်စစ်များထုတ်လုပ်မည်ဆို ပါက ဝီဂါဝပ်လေးသောင်းခန့် ထုတ်လုပ် နိုင်မည်ဖြစ်သော်လည်း အကြောင်း အမျိုးမျိုးကြောင့် စီမံကိန်းများရပ်တန့် ခဲ့ကြောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း ရေအားလျှပ်စစ်ထုတ်ယူနိုင်သည့် အရင်း အမြစ်များစွာရှိပြီးဖြစ်သဖြင့် အကျိုးရှိစွာ အသုံးချစေလိုကြောင်း၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည် ဖော် ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အချိန် ကာလတစ်ခုအထိ ကြာမြင့်ပြီး ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုများစွာဖြင့် ဆောင်ရွက်ရကြောင်း၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား လိုအပ်မှုများကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်အတွက် နေရောင် ခြည်စွမ်းအင်သုံး စာမျက်နှာ ၇ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ရိုးရာ ရက်ကန်းရက်လုပ်နေမှုကို လေ့လာကြည့်ရှုစဉ်။

- ☆ MSME လုပ်ငန်းများကို ပြည်တွင်းစီးပွားရေးအားပေးရန်၊ ပြည်ပသွင်းကုန် အစားထိုး ရန်နှင့် ပြည်ပပို့ကုန်ကဏ္ဍ မြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် အားပေးဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်
- ☆ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား လိုအပ်မှုများကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်အတွက် နေရောင်ခြည်စွမ်း အင်သုံး လျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ လေအားအသုံးပြုလျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်
- ☆ ပြည်တွင်း၌ ထုတ်ကုန်များကို လုံလောက်စွာထုတ်လုပ်နိုင်မည်ဆိုပါက ကုန်ဈေးနှုန်းများ ကျဆင်းလာမည်

စာမျက်နှာ ၆ မှ လျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ လေအား အသုံးပြု လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ကြောင်း၊ တစ်ဖက်မှလည်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများကို ချွေတာသုံးစွဲကြရန်လိုကြောင်း။

အလားတူ မိမိတို့အနေဖြင့် စက်သုံးဆီများကို ပြည်ပမှနှစ်စဉ်တင်သွင်းနေရမှုကြောင့် နိုင်ငံခြားငွေသုံးစွဲမှုများ များစွာ ကုန်ကျလျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စက်သုံးဆီများကို တတ်နိုင်သမျှချွေတာသုံးစွဲရန်လိုကြောင်း၊ စက်သုံးဆီသုံးစွဲရန်မလိုအပ်သည့် စက်ဘီးကဲ့သို့သောယာဉ်များကို တိုင်းချစ်ပြည်ချစ်စိတ်ဖြင့် အသုံးပြုကြစေလိုကြောင်း၊ ကုန်စည်ပို့ဆောင်ရေးတွင်လည်း စက်သုံးဆီသုံးစွဲမှုနည်းပါးပြီး ကုန်စည်များစွာကို ပို့ဆောင်နိုင်သည့် ရထားဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်ဦးချင်းချွေတာသုံးစွဲမည်ဆိုပါက နိုင်ငံခြားငွေကုန်ကျမှုများ လျော့နည်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ဒေသထုတ်ကုန်ကို အခြေခံသည့် ပြည်တွင်းစီးပွားရေးကို အားပေးမြှင့်တင်

ကုန်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုမှာ ထုတ်လုပ်မှုကုန်ကျစရိတ်ကြီးမြင့်ခြင်း၊ သယ်ဆောင်မှုစရိတ်မြင့်မားခြင်း၊ ရောင်းလိုအားနှင့် ဝယ်လိုအားမျှတမှုမရှိခြင်းများကြောင့် ဖြစ်ကြောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်တွင် ရေခဲမြေခဲကောင်းများကို ပိုင်ဆိုင်ပြီးဖြစ်သဖြင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြောင်း၊ ပြည်တွင်း၌ ထုတ်ကုန်များကို လုံလောက်စွာ ထုတ်လုပ်နိုင်မည်ဆိုပါက ကုန်ဈေးနှုန်းများ ကျဆင်းလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ MSME လုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ခြင်းသည် နိုင်ငံအတွင်းရှိ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအားလုံး တိုးတက်

- ☆ ဒေသတွင်း လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို လုံလောက်စွာထုတ်လုပ်၍ တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်များကို ထုတ်လုပ်ပြီး ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ ပြန်လည်တင်ပို့နိုင်မည်
- ☆ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အခြေခံသည့် MSME ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများဖြင့် ဒေသတွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းအောင် ဆောင်ရွက်ကြစေလို
- ☆ ယနေ့ခေတ်သည် ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ဖြစ်ပြီး ဒေသတွင်းအလွယ်တကူရရှိနိုင်သည့် ကုန်ကြမ်းများကိုသုံးစွဲ၍ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက အကျိုးများစွာဖြစ်ထွန်းစေမည်

လာစေရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်ဦးချင်း၏ အကျိုးစီးပွားမှ နိုင်ငံအကျိုးစီးပွားကို တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းတစ်ဦးချင်း အကျိုးစီးပွားထက် အများ၏ အကျိုးစီးပွားကိုဖြစ်ထွန်းစေနိုင်သည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် MSME စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှ သွင်းကုန်အစားထိုး လူသုံးကုန်နှင့် စားသောက်ကုန်များကို ထုတ်လုပ်နိုင်ကြောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း ရော်ဘာစိုက်ပျိုးမှုများသဖြင့် ရော်ဘာထွက်ကုန်များဖြင့် တာယာများနှင့် အခြားလူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို ထုတ်လုပ်နိုင်ကြောင်း၊ ဒေသတွင်း လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို လုံလောက်စွာထုတ်လုပ်၍ တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်များကို ထုတ်လုပ်ပြီး ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ ပြန်လည်တင်ပို့နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်အတွင်း ဝါးနှင့် သစ်များပေါများစွာရှိကြောင်း၊ အဆိုပါ သစ်နှင့်ဝါးများကို အသုံးပြု၍ စက္ကူပျော့ဖတ်များထုတ်လုပ်ပြီး နိုင်ငံ၏ စက္ကူလိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်တင်းနိုင်ကြောင်း၊ ဝါးကိုအခြေခံသည့် အခြားလူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကိုလည်း ထုတ်လုပ်

နိုင်ကြောင်း၊ ဝါးနှင့်ပတ်သက်၍ ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံတော်မှလိုအပ်သည့် ကူညီပံ့ပိုးမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းမှ ထွက်ရှိသည့် သစ်သီးများကို တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်များအဖြစ်ထုတ်လုပ်၍ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့တင်ပို့နိုင်မည်ဆိုပါက အကျိုးများစွာ ဖြစ်ထွန်းစေမည်ဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံခြားဝင်ငွေများရရှိပြီး ဒေသနှင့် နိုင်ငံအတွက် အကျိုးများစွာ ဖြစ်ထွန်းစေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အခြေခံသည့် MSME ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများဖြင့် ဒေသတွင်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းအောင် ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း။

လူသားအရင်းအမြစ်ကောင်းများ ပေါ်ထွက်လာရေး ပညာရေး အားပေးမြှင့်တင်

MSME လုပ်ငန်းများအောင်မြင်စေရေးအတွက် အဓိကလိုအပ်ချက်မှာ ကုန်ကြမ်း၊ သွင်းအားစု၊ အရင်းအနှီးနှင့် လူသားအရင်းအမြစ်ကောင်းတို့ ဖြစ်ကြောင်း၊ ယနေ့ခေတ်သည် ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ဖြစ်ပြီး ဒေသတွင်းအလွယ်တကူရရှိနိုင်သည့် ကုန်ကြမ်းများကိုသုံးစွဲ၍ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက အကျိုးများစွာဖြစ်ထွန်းစေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လူသားအရင်းအမြစ်ကောင်းများ မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေး အခြေခံပညာများမြှင့်တင်ရေးအတွက် အစိုးရမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံသို့ဘက်မှ အားပေးဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ အလားတူအဆင့်မြင့်

ပညာရေး မြှင့်တင်ရေးအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ပညာရေးကို မြှင့်တင်ခြင်းသည် လူတစ်ဦးချင်း၏ အနာဂတ်၊ တိုင်းပြည်၏ အနာဂတ်ကို မြှင့်တင်ခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပညာရေးမြှင့်တင်မှုများကို မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့မှသာ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လူသားအရင်းအမြစ်များကို မွေးထုတ်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များကို နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် တတ်နိုင်သည့်ဘက်မှ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဒေသခံလုပ်ငန်းရှင်များကလည်း ပိုင်းဝန်းကြီးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း တိုက်တွန်းဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်သည် တက်ရောက်လာကြသည့် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းရှင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်သည် သယ်ဇာတတွင်းထွက်ထုတ်ကုန်များ၊ စားသောက်ကုန်၊ လူသုံးကုန်၊ စက်မှုလက်မှုထုတ်ကုန်၊ ရိုးရာလက်မှုထုတ်ကုန်များ၊ အဝတ်အထည်များ၊ တိုင်းရင်းဆေးများ စသည့် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများ ခင်းကျင်းပြသထားရှိမှုများကို ပြကွက်တစ်ခုချင်းစီအလိုက် စိတ်ဝင်တစား လေ့လာခဲ့ပြီး ဈေးကွက်ရရှိမှုအခြေအနေများကို မေးမြန်းဆွေးနွေးရာ လုပ်ငန်းအလိုက် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များက လိုက်လံရှင်းလင်း တင်ပြခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး/ကုသရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့တွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပါမောက္ခဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း ဦးဆောင်၍ ကျင်းပသည်။



ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများနှင့်အတူ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ တိုးတက်လာပါကြောင်း၊ ယခုထက် ပိုမိုတိုးတက်လာအောင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပုံမှန်ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြေနေရာ၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး အနေအထားအရလည်းကောင်း၊ လုံခြုံရေးအနေအထားအရလည်းကောင်း ခက်ခဲသောဒေသများအတွက် လွှမ်းခြုံမှုအားနည်းနေသော်လည်း ဒေသရှိ ဌာနဆိုင်ရာအသီးသီးနှင့် ညှိနှိုင်း၍ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ တွေ့ရှိမှုအနေဖြင့် ယခုအခါ တစ်ရာခိုင်နှုန်းအောက် ဖြစ်သော်လည်း ပြည်ပမှ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာ

သူများတွင် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုနှုန်း လေးရာခိုင်နှုန်း ပတ်ဝန်းကျင်တွေ့ရှိနေရသဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း စဉ်ဆက်မပြတ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြရန် ဖြစ်ကြောင်း။

ပုဂ္ဂလိက ဆေးရုံ/ဆေးခန်းများအနေဖြင့် ဆေးကုသမှုအရည်အသွေး ကောင်းမွန်အောင်၊ လူနာများ၊ ပြည်သူများ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိအောင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသ

ကြီး/ပြည်နယ် ကုသရေးဦးစီးဌာနများက စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှု၍ ကြီးကြပ်ပေးကြရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ မကူးစက်နိုင်သောရောဂါများအတွက် ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးထားရှိရာ မကူးစက်နိုင်သော ရောဂါကုသဆေးခန်းများ အားဖြည့်ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ မိခင်သေဆုံးမှုနှုန်း၊ ငါးနှစ်အောက်ကလေးနှင့် မွေးကင်းစကလေး သေဆုံးမှုနှုန်းများအနေဖြင့် ကျဆင်းလာသော်လည်း သတ်မှတ်စံနှုန်း ပြည့်မီစေရေးအတွက် မိခင်၊ ကလေး

ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများကိုလည်း မလစ်ဟင်းရအောင် စီမံဆောင်ရွက်ကြရန် လိုကြောင်း။

ပြည်သူများ၏ ယုံကြည်အားကိုးမှုရရှိစေရေးအတွက် မိမိတို့ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ကုသမှုအရည်အသွေး ကောင်းမွန်စေရန်၊ ဆက်ဆံရေးကောင်းမွန်စေရန်၊ ဆေးရုံများ ဥပမာရပ်ကောင်းမွန်စေရန်တို့ကိုလည်း အလေးထား ဆောင်ရွက်ကြရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေနေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး/ကုသရေး ဦးစီးဌာနမှူးများအနေဖြင့် မိမိတို့တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်နှင့်ကိုညီသည့် နည်းလမ်းများကို ကြိုတင်ကြံဆကာ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့်ကုသရေး လုပ်ငန်းများ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအေးထွန်းက အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေနေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး/ကုသရေး ဦးစီးဌာနမှူးများက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုကို တင်ပြဆွေးနွေးကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များက လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းဆွေးနွေး မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

* ကျောပိုးမှ
ဖြစ်မြောက်နိုင်စွမ်းနှင့် ဆက်လက်
အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်
ရွက်သွားမည့် ကိစ္စရပ်များနှင့်
ပတ်သက်၍ အမြင်ချင်းဖလှယ်
ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်
တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်
စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယ
ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့်
ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ နိုင်ငံပိုင်
အဏုမြူစွမ်းအင်ကော်ပိုရေးရှင်း
ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့
သည် အမှတ်တရလက်ဆောင်
ပစ္စည်းများ အပြန်အလှန်ပေးအပ်
ကြပြီး မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်
ကြသည်။

တက်ရောက်
တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံ
အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယ
ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့်
အတူ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ
ဖြစ်ကြသည့် ဦးသောင်းဟန်၊
ဒေါက်တာ မျိုးသိန်းကျော်နှင့်
တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းနှင့် ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ နိုင်ငံပိုင်အဏုမြူစွမ်းအင်ကော်ပိုရေးရှင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် H.E. Mr. Nikolay SPASSKIY တို့ အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြစဉ်။

ကြပြီး ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ ရေးရှင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေး လှယ်အဖွဲ့နှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Dr. Nikolay ခွဲကြကြောင်း သိရသည်။
နိုင်ငံပိုင်အဏုမြူစွမ်းအင် ကော်ပို များချုပ် ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စား ဆိုင်ရာ ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ LISTOPADOVလည်း တက်ရောက် သတင်းစဉ်

မြန်မာ-ရုရှား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် စီမံကိန်းဆိုင်ရာများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃
လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန၊ သိပ္ပံနှင့်
နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ
Russian State Atomic Energy Corporation
“ROSATOM” တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် စီမံကိန်း
များဆိုင်ရာ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၁
နာရီတွင် လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်
(၂၇) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်
အဆိုပါ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ လျှပ်စစ်စွမ်းအား
ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်းဟန်၊
သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
ဒေါက်တာမျိုးသိန်းကျော်၊ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီး
ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ဇေယျနှင့်
ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ
မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ
သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Nikolay LISTOPADOV၊
Russian State Atomic Energy Corporation
“ROSATOM” ၏ Deputy Director General Mr.
Nikolay SPASSKIY နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်
ကြသည်။

ဦးစွာ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ
ဗလာဒီဗော့စတော့မြို့၌ စက်တင်ဘာ ၅ ရက်မှ ၈
ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့သည့် သတ္တမအကြိမ်မြောက်
အရှေ့ပူရားစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုး (7th Eastern Economic
Forum-EEF) ကာလအတွင်း စက်တင်ဘာ ၆ ရက်
တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်စွမ်းအား
ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရုရှားနိုင်ငံ The State Atomic
Energy Corporation Rosatom တို့အကြား Road
Map ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ထို့ပြင်
ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ ဆိုချိုမြို့တွင် ကျင်းပသည့်
ATOMEXPO-2022 ကာလအတွင်း ရုရှားနိုင်ငံသို့
သွားရောက်ခဲ့သည့် ခရီးစဉ်တွင် လျှပ်စစ်စွမ်းအား
ဝန်ကြီးဌာန လျှပ်စစ်စွမ်းအားစီမံရေးဦးစီးဌာနနှင့်
ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ Rusatom Energy
Projects, Joint Stock Company တို့သည် ရုရှား-
မြန်မာ Small Modular Reactor (SMR) Projects
အတွက် ဖြစ်မြောက်နိုင်စွမ်းလေ့လာမှုဆောင်ရွက်



ရန်၊ NDA ကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊
MoU ကို နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်တွင် လည်းကောင်း
လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ အပူ
စွမ်းအင်သုံးဓာတ်အားပေးစက်ရုံ တည်ဆောက်ရန်
စဉ်ဆက်မပြတ် တိုးတက်ဆောင်ရွက်ရေးအတွက်
စီမံကိန်းဖြစ်မြောက်နိုင်စွမ်းအား လေ့လာမှုကို
အထောက်အကူဖြစ်သော ကနဦးနေရာများကို
ကြည့်ရှုလေ့လာဆွေးနွေးခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး
ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ဖြစ်မြောက်နိုင်စွမ်းလေ့လာ
နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သော Terms of Reference
(ToR) ကိုလည်း ယနေ့တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးမည်
ဖြစ်ပါကြောင်း။

အလေးထားဆောင်ရွက်စေလို
ဆက်လက်ပြီးလည်း SMR အတွက် ကနဦး
လေ့လာဆန်းစစ်ချက်များတွင် လိုအပ်သော အခြေခံ
အချက်အလက်များကိုလည်း Working Group
အဖွဲ့များဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး
စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများလည်း သတ်မှတ်ကာလအတွင်း
ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါ
ကြောင်း၊ ROSATOM မှ ကိုယ်စားလှယ်များက မြန်မာ
နိုင်ငံအတွင်းတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်နိုင်
သော လေအားလျှပ်စစ်၊ အသေးစား ရေအားလျှပ်စစ်
များကိုလည်း မြေပြင်တွင် သွားရောက်လေ့လာ
ကြည့်ရှုဆောင်ရွက်ကြပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ အထူး
သဖြင့် လေအားလျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်မှုကို အမြန်ဆုံး

အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် မြန်မာနိုင်ငံ၌
အလားအလာကောင်းများရှိသော နေရာခြောက်ခုတွင်
စုစုပေါင်း မဂ္ဂဝပ် ၈၁၀၀ ကျော်ခန့် ထုတ်လုပ်နိုင်
ကြောင်း၊ စူးစမ်းလေ့လာထားမှုအရ သိရှိရသဖြင့်
ROSATOM အနေဖြင့် လေအားလျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်မှု
တွင် အမြန်ဆုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အထူး
အလေးထားဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း၊ ရုရှား-
မြန်မာ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာဖြင့် နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်း
ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် (၇၅)နှစ်မြောက်ကာလအတွင်း
မိမိတို့နိုင်ငံကို ယခုကဲ့သို့ ကူညီဆောင်ရွက်ခဲ့မှုကို
များစွာအသိအမှတ်ပြုပါကြောင်းနှင့် အနာဂတ်တွင်
လည်း ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် ရည်မှန်းထား
ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာပြည်သူလူထု၏
အပြုသဘောဆောင်သည့် သဘောထားအမြင်များ
ရရှိစေရန်အတွက် အရေးပါသည့် နည်းပညာဆိုင်ရာ
အသိပညာပြန့်ပွားရေးလုပ်ငန်းများတွင် သိပ္ပံနှင့်
နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနနှင့် အကျိုးရှိရှိ ပူးပေါင်း
ဆောင်ရွက်သည့် ROSATOM မှ ကျွမ်းကျင်သူများ
သည် အရည်အချင်းပြည့်ဝစွာဖြင့် ပူးပေါင်းသွားနိုင်
လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်းနှင့် မိမိတို့အနေဖြင့်
လည်း ROSATOM မှ ကျွမ်းကျင်သူများနှင့်အတူ
ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ အပြည့်အဝပြုလုပ်သွား
မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ Russian
State Atomic Energy Corporation “ROSATOM”
၏ Deputy Director General Mr. Nikolay
SPASSKIY က မိမိတို့အနေဖြင့် အပူစွမ်းအင်သုံးလျှပ်စစ်
ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ စီမံကိန်း တည်ဆောက်ခြင်းတွင်
နှစ်ပေါင်းများစွာ အတွေ့အကြုံရှိခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊
ယခုစီမံကိန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ကာလကြာ
ရှည်စွာ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်မည်
ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စီမံကိန်းနှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်သော
သဘောတူစာချုပ်များ ဆက်လက်ရေးထိုးနိုင်ပြီး
ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်ကို
ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါ
ကြောင်း ပြောကြားပြီး ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ
သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Nikolay LISTOPADOV က
နှစ်နိုင်ငံအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် ရေရှည်
စီမံကိန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ယခု
ဆောင်ရွက်မည့် အပူစွမ်းအင်သုံးလျှပ်စစ်ဓာတ်အား
ပေးစက်ရုံစီမံကိန်းသည် တည်ဆောက်ချိန် ကြာမြင့်
မှုမရှိဘဲ ရေရှည်လည်ပတ်မောင်းနှင်နိုင်မည်ဖြစ်
ကြောင်း ပြောကြားသည်။

လက်မှတ်ရေးထိုး
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ
တော်အစိုးရကိုယ်စား သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန
နှင့် ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံကိုယ်စား ROSATOM
တို့အကြား အစိုးရအချင်းချင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု
သဘောတူညီချက် (IGA) မူကြမ်းကိုလည်းကောင်း၊
လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန လျှပ်စစ်စွမ်းအားစီမံ
ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ Rusatom
Energy Project, Joint Stock Company တို့အကြား
အသေးစားအပူစွမ်းအင်သုံး ဓာတ်အားပေးစက်ရုံစီမံ
ကိန်း အကြိုဖြစ်မြောက်နိုင်စွမ်း လေ့လာမှုလုပ်ငန်း
အတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် တာဝန်ဝတ္တရားများ
(Terms of Reference - ToR) ကိုလည်းကောင်း၊
သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန၊ အဏုမြူစွမ်းအင်ဦးစီး
ဌာနနှင့် Rosatom International Network တို့
အကြား Joint Communication Plan for
increasing public acceptance of atomic
technologies in Myanmar ကိုလည်းကောင်း
နှစ်နိုင်ငံတာဝန်ရှိသူများက လက်မှတ်ရေးထိုးကြပြီး
မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကာ ဂုဏ်ပြုနေ့လည်စာ
ဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

(၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတုလွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌဖလား ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး (အလွတ်တန်းဖိတ်ခေါ်) ဘော်လီဘော(အမျိုးသား/အမျိုးသမီး)ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲ ပွဲစဉ်များကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန၊ အားကစားနှင့် ကာယ ပညာဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဘော်လီဘောအဖွဲ့ချုပ်တို့ ပူးပေါင်း၍ (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌဖလား ပြည်နယ်နှင့် တိုင်း ဒေသကြီး (အလွတ်တန်းဖိတ်ခေါ်) ဘော်လီဘော (အမျိုးသား/အမျိုး သမီး)ပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲ ပွဲစဉ်များ ကို ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစား ရုံ(B) ၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်ကြသော မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဒေါ်အေးနုစိန်၊ ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်၊ ဒေါက်တာဗညား အောင်မိုး၊ ဦးရွှေကြိမ်း၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဘော်လီဘောအဖွဲ့ချုပ် မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနခွဲများမှ အရာထမ်း/ အမှုထမ်းများနှင့် အားကစားဝါသနာရှင်များ တက် ရောက်ကြည့်ရှု အားပေးကြသည်။ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားရုံ (B) ၌

ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲ ပွဲစဉ်များအဖြစ် (အမျိုးသမီး) ပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အသင်းက စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အသင်းကို သုံးပွဲပြတ်ဖြင့် လည်း ကောင်း၊ (အမျိုးသား) ပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအသင်းက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအသင်းကို သုံးပွဲ တစ်ပွဲဖြင့် လည်းကောင်း ယှဉ်ပြိုင်အနိုင်ရရှိသည်။ ပြိုင်ပွဲများအပြီးတွင် ဆုချီးမြှင့် ပွဲအခမ်းအနားကို ဆက်လက် ကျင်းပရာ ဘော်လီဘော (အမျိုး သမီး) ပြိုင်ပွဲတွင် နေရာလိုက် အကောင်းဆုံးအားကစားသမား ဆုရရှိခဲ့ကြသူများကို တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစောထွန်း အောင်မြင့်က လည်းကောင်း၊ ဘော်လီဘော(အမျိုးသား) ပြိုင်ပွဲ တွင် နေရာလိုက် အကောင်းဆုံး အားကစားသမားဆုရရှိခဲ့ကြသူများ ကို အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းဇံက လည်းကောင်း ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ပေးမှုများကို ပေးအပ် ချီးမြှင့်သည်။ ထို့နောက်ဘော်လီဘော(အမျိုး သမီး) ပြိုင်ပွဲတွင် စတုတ္ထဆုရရှိ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒေါ်အေးနုစိန် ဘော်လီဘော(အမျိုးသမီး)ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အသင်းကို တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်၊ ငွေသားဆု ငွေကျပ်သိန်း ၃၀ နှင့် တံခွန်စိုက်ခိုင်းဆုကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



သောမကွေးတိုင်းဒေသကြီးအသင်း ကို လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေး နှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်သက်ခိုင်က ငွေ သားဆု ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းကို လည်း ကောင်း၊ တတိယဆုရရှိသော မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အသင်းကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာဗညားအောင်မိုး က တစ်ဦးချင်း ဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုငွေကျပ် ၁၅ သိန်းကို လည်းကောင်း၊ ဒုတိယဆုရရှိသော စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအသင်းကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဒေါ်အေးနုစိန် ဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုငွေကျပ် သိန်း ၂၀ ကိုလည်းကောင်း၊ ပထမဆု ရရှိသော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အသင်းကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒေါ်အေးနုစိန် က တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်၊ ငွေသား ဆုငွေကျပ်သိန်း ၃၀ နှင့် တံခွန်စိုက် ခိုင်းဆုကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ဆက်လက်ပြီး ဘော်လီဘော (အမျိုးသား)ပြိုင်ပွဲတွင် စတုတ္ထဆု ရရှိသော ကရင်ပြည်နယ်အသင်း ကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ

ညွန့်ဖေက ငွေသားဆုငွေကျပ် ၁၀ သိန်းကိုလည်းကောင်း၊ တတိယ ဆုရရှိသော ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်အသင်းကို လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင်က တစ်ဦးချင်း ဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုငွေကျပ် ၁၅ သိန်းကိုလည်းကောင်း၊ ဒုတိယဆု ရရှိသော မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အသင်းကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဦးစိုင်းလုံးဆိုင် က တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုငွေကျပ်သိန်း ၂၀ ကို လည်းကောင်း၊ ပထမဆုရရှိသော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအသင်းကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် မန်းငြိမ်းမောင်က တစ်ဦး ချင်းဆုတံဆိပ်၊ ငွေသားဆုငွေကျပ် သိန်း ၃၀ နှင့် တံခွန်စိုက်ခိုင်းဆု များကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး အခမ်း အနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ယင်းနောက် (၇၅) နှစ်မြောက် စိန်ရတု လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်း အမှတ် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌဖလား ပြည်နယ် နှင့်တိုင်းဒေသကြီး (အလွတ်တန်း ဖိတ်ခေါ်) အသက်(၁၈)နှစ်အောက် ဘောလုံး (အမျိုးသမီး) ပြိုင်ပွဲ ကွာတားဖိုင်နယ် ပွဲစဉ်များကို ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း လေ့ကျင့် ရေးကွင်း အမှတ်(၁)၌ မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီးအသင်းနှင့် ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီးအသင်း၊ လေ့ကျင့် ရေးကွင်းအမှတ် (၃)၌ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးအသင်းနှင့် ကချင် ပြည်နယ်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင် ကစားနေမှုများကို နိုင်ငံတော် စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြည့်ရှု အားပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

လမ်းညွှန်များ၊ လမ်းအမှတ်အသားများနှင့်အချက်ပြများ ညွှန်ကြားချက် (၂၀၂၂ ခုနှစ်) နှင့်အညီ မြေပြင်၌ ပြီးပြည့်စုံမှန်ကန်ကိုင်ညီမှုရှိအောင် အစွမ်းကုန်ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ နည်းဥပဒေ၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ လမ်းညွှန်များ၊လမ်းအမှတ်အသားများနှင့် အချက်ပြ များ တစ်ပြေးညီဖြစ်စေရေး ဗဟိုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့တို့ ညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန် မြို့တော် Traffic Control Centre ၌ ကျင်းပရာ ဗဟိုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ် ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်မြိုင် ဦးဆောင်၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကြီးကြပ်ရေး အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီနှင့် ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီး ဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ အစည်းအဝေးတွင် ဗဟိုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ က နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ၏ လမ်းညွှန်ချက်အရ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းနှင့် လမ်းညွှန်၊ လမ်းအမှတ်အသားများ တစ်နိုင်လုံး အတိုင်းအတာ ဖြင့် တစ်ပြေးညီဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် 1968 Vienna Convention on Road Traffic နှင့် 1968 Vienna Convention



on Road Signs and Signals တို့သို့ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအဖြစ် ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည့်အတွက် လက်ရှိထုတ်ပြန်ကျင့်သုံးလျက်ရှိသည့် လမ်းညွှန် များ၊ လမ်းအမှတ်အသားများနှင့် အချက်ပြများသည် Vienna Convention ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အခြေခံ ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လမ်းညွှန်များ၊ လမ်းအမှတ် အသားများနှင့် အချက်ပြများ (၂၀၂၂ ခုနှစ်) ညွှန်ကြား

ချက်သည် အချိန်ကာလကြာမြင့်မှုမရှိသေးသည့် အတွက် လိုအပ်ချက်များရှိပါက ဗဟိုကြီးကြပ်ရေး အဖွဲ့သို့ အကြံပြုပေးစေလိုပါကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များအနေ ဖြင့် ယာဉ်တိုက်ခိုက်မှုအန္တရာယ်ရှိနိုင်သည့် လမ်းပိုင်း များသို့ အခါအားလျော်စွာ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးလျက် Road Audit ဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်သွားကြရန်

ဖြစ်ကြောင်း မှာကြားသည်။ ယင်းနောက်ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကြီးကြပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ရဲမှူးချုပ် မျိုးမင်းထိုက်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင် သာယာရေးဝန်ကြီး ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာ ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့တော်ဝန် ဦးဗိုလ်ဌေးတို့က ကဏ္ဍအလိုက် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။ ထို့နောက် ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာ ရေးကော်မတီ အင်ဂျင်နီယာဌာန (လမ်းနှင့်တံတား) ဌာနမှူး ဦးလင်းခိုင်က ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို လည်းကောင်း၊ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာန အင်ဂျင်နီယာမှူးကြီး ဒေါ်ဖြူဖြူဝင်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မြို့နယ် သုံးမြို့နယ်၌ Road Audit ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများကို လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ဆက်လက်၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကြီးကြပ် ရေး အဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဝိုင်းဝန်း ဆွေးနွေးအကြံပြုခဲ့ကြပြီး ဗဟိုကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးက လမ်းညွှန်များ၊ လမ်းအမှတ် အသားများနှင့် အချက်ပြများ (၂၀၂၂ ခုနှစ်) ညွှန်ကြား ချက်နှင့်အညီရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း တစ်ပြေးညီ ပြည့်စုံမှန်ကန်မှုရှိစေရေး သက်ဆိုင်ရာဌာနအဖွဲ့အစည်း များ အလေးထား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင် ကမ္ဘာ့ဒီးယားနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ချမ်ဘွန်နာကို လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃
နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်သည် တာဝန်ပြီးဆုံး၍ ပြန်လည် ထွက်ခွာတော့မည့် ကမ္ဘာ့ဒီးယားနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ချမ်ဘွန်နာကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲ တွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံသည်။
တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ကမ္ဘာ့ဒီးယား နှစ်နိုင်ငံ အကြား ရှိရင်းစွဲအစဉ်အလာအရ ချစ်ကြည်ရင်းနှီး

သော ဆက်ဆံရေးအား ပြန်လည်သုံးသပ်ခဲ့ကြပြီး နှစ်နိုင်ငံ အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအလားအလာများ အထူးသဖြင့် နှစ်နိုင်ငံ အကြား ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကဏ္ဍ၊ ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍ၊ ခရီးသွားကဏ္ဍ၊ ပြည်သူ့အချင်းချင်း ထိတွေ့ဆက်ဆံမှု အစရှိသည့် ကိစ္စရပ်များသာမက ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတို့တွင် ပိုမို နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင် ကမ္ဘာ့ဒီးယားနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ချမ်ဘွန်နာကို လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃
အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင် သည် တာဝန်ပြီးဆုံး၍ ပြန်လည်ထွက်ခွာတော့မည့် ကမ္ဘာ့ဒီးယားနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ချမ်ဘွန်နာ ကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံသည်။
တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မြန်မာ- ကမ္ဘာ့ဒီးယား နှစ်နိုင်ငံအကြား အစဉ်အလာအရ

ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးအပေါ် သဘောထားနှင့် လာမည့်နှစ်များအတွင်း နှစ်နိုင်ငံ အကြားနှင့် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင် နီးကပ်သည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုမြှင့်တင်ဆောင်ရွက် သွားရေးတို့အပေါ် ရင်းနှီးစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ်ခဲ့ကြ သည်။ ထို့ပြင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ကမ္ဘာ့ ဒီးယားအစိုးရ၏ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် အပြုသဘော ဆောင်သည့် ကဏ္ဍမှပင်၍ လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကူအညီများ ပေးအပ်ခြင်း အပေါ် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။
သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဌေးအောင် (၇)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အစားအသောက် နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖိရမ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို အွန်လိုင်းမှ ပါဝင်တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃
ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်နှင့် Basque Culinary Center (BCC)တို့၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် ဂျပန်နိုင်ငံ နာရာမြို့၌ ကျင်းပသော (၇)ကြိမ်မြောက် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အစားအသောက်နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖိရမ်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပရာ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဌေးအောင်သည် အွန်လိုင်းမှ ပါဝင် တက်ရောက်သည်။



ဆိုင်ရာ ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြေယာ၊ အဆောက်အအုံ၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဝန်ကြီးဌာန၊ ဂျပန်နိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်း အေဂျင်စီ ကော်မရှင်နာ Mr. Koichi Wada က ဂျပန်နိုင်ငံ အစားအသောက်ဆိုင်ရာခရီးသွားလုပ်ငန်းအကြောင်း ကိုလည်းကောင်း၊ Green -Star Restaurant Mr. Massayuki Miura က အစားအသောက်ဆိုင်ရာ ခရီးသွားလုပ်ငန်း အနာဂတ်မျှော်မှန်းချက်များ ချမှတ် ခြင်းတို့ကိုလည်းကောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားကြ သည်။
ဖိုရမ်အစီအစဉ်အရ အမျိုးသမီးနှင့် လူငယ် များ၏ ပင်ကိုစွမ်းရည်၊ အစားအသောက်များ အလေအလွင့်မရှိစေရေး၊ ကမ္ဘာမြေကြီးနှင့် လူသား တို့၏ အနာဂတ်၊ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊

ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်များ အောင်မြင်စေရေးနှင့် ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်၏ အစားအသောက် ဆိုင်ရာ ခရီးသွားလုပ်ငန်းစိန်ခေါ်မှုများ အစရှိသည့် ခေါင်းစဉ်များကို အပိုင်းသုံးပိုင်းခွဲခြား၍ ဆွေးနွေးကြ မည်ဖြစ်သည်။
အဆိုပါဖိုရမ်ကို အစားအသောက်ဆိုင်ရာ ခရီး သွားလုပ်ငန်း ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက အလေ့ အကျင့်ကောင်းများနှင့် အတွေးအမြင်သစ်များကို ဝေမျှပေးနိုင်ရန်နှင့် ကိုဗစ်-၁၉ အလွန်တွင် ပြန်လည် ထူထောင်လာနိုင်စေရေး ရည်ရွယ်၍ “Gastronomy Tourism for People and Planet: Innovate, Empower and Preserve” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုပညာ ဒီဂရီ ကောလိပ်သို့ရောက်ရှိပြီး ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ဧည့်ဝန်ဆောင်မှု အထူးပြုဘာသာရပ်ကို သင်ကြား နေကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

ဆွေးနွေးမှာကြား
တွေ့ဆုံပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ခရီး သွားလုပ်ငန်းဘာသာရပ်များကို တက္ကသိုလ်အဆင့် ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများ၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားဘာသာရပ် များ သင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် ဝန်ကြီးဌာနမှ အရာထမ်းများနှင့် ခရီးသွားကျွမ်းကျင်သူများ၊ နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်များမှ ပါမောက္ခများ လာရောက်သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့မှုများ၊ နိုင်ငံခြားပညာ တော်သင်များ စေလွှတ်ခဲ့မှုများ၊ ပြည်ပ ခရီးသွား တက္ကသိုလ်များနှင့် Student Exchange Program ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများ၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း များတွင် လက်တွေ့လေ့လာသင်ယူနိုင်ရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်ဖန်တီးပေးနိုင်မှုများကို ဆွေးနွေး မှာကြားသည်။
ထို့နောက် အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုပညာ ဒီဂရီ ကောလိပ် ကျောင်းအုပ်ကြီး ဒေါက်တာနီလာမြင့်ထူး က ဒီပလိုမာနှင့် ဘွဲ့သင်တန်းများ သင်ကြားပေးနေ မှုများနှင့် ဆက်လက်ဖွင့်လှစ်ပို့ချမည့် အစီအမံများ ကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ဖြူးမြို့နယ်ကျေးရွာဒေသများတွင် သက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာများဖြင့် မိသားစုဝင်ငွေရရှိစေရေး သင်တန်းများ ပို့ချပေး

ဖြူး ဒီဇင်ဘာ ၁၃
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဖြူးမြို့နယ်တွင် အသက်မွေးပညာများ ဒေသတွင်းကျွမ်းကျင်သည့်ပညာဖြင့် မိသားစုဝင်ငွေရရှိစေရေးအတွက် ရည်ရွယ်၍ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ယမန်နေ့က အကြပ်အင်းကျေးရွာအုပ်စု အကြပ်အင်းကျေးရွာတွင် တိုင်းဒေသကြီး ကလေးအလုပ်သမားပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း များ ဖန်တီးပေးရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် ဟင်္သာရွှေမြေ တိုင်းဒေသကြီး တောင်သူလယ်သမားအဖွဲ့အစည်းတို့ ပူးပေါင်း၍ သက်မွေးဝမ်းကျောင်းသင်တန်းများ ပို့ချသည်။

အဆိုပါ ကျေးရွာဒေသခံတောင်သူများအား ပို့ချပေးသည့် သက်မွေးဝမ်းကျောင်းသင်တန်းပညာငါးမျိုးဖြစ်သည့် သဘာဝမြေဩဇာ ပြုလုပ်နည်း၊ EM တိုက်ကုန်ပြုလုပ်နည်း၊ ငါးအမိုင်နီပြုလုပ်နည်း၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စုပေါင်းစီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်း၊ ကောက်ရိုးမှုန့်နှင့် ဗေဒါမိုစိုက်ပျိုးနည်းသင်တန်းတို့ကို တိုင်းဒေသကြီး တောင်သူလယ်သမားအဖွဲ့အစည်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သူဇာခိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူ များက လက်တွေ့သရုပ်ပြသပို့ချပေးပြီး ဒေသအခြေအနေများအား ဆွေးနွေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များညီလာခံနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ်သုတေသန

ဒေါက်တာစန်း (ဆေးဝါးဗေဒ)

(၂၀) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များညီလာခံနှင့် မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးပညာနွဲ့နှောဖလှယ်ပွဲကို ပြီးခဲ့သည့် ဒီဇင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့နှင့် ၉ ရက်နေ့တို့တွင် နေပြည်တော်၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ ဒီဇင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့က ကျင်းပသော မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များ ညီလာခံတွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ ညီလာခံကိုယ်စားလှယ် ငါးဦးတို့က အဆိုပြုချက် ငါးရပ်ကို တင်သွင်းခဲ့ပြီး ငါးဦးတို့က ထောက်ခံကြောင်း ပြောဆိုကြပြီး ညီလာခံတက်ရောက်လာကြသူများက တညီတညွတ်တည်း သဘောတူခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ အဆိုပြုချက် ငါးရပ်မှာ -

၁။ နယူကြီး (၄) ပါးကို အခြေခံသော မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးပညာ ကုထုံးနည်းစနစ်များကို အမျိုးသားရေးအမွေအနှစ်အဖြစ် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်၍ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန်၊

၂။ နဝရတ်ကတိသစ္စာနှင့် သမားတို့၏ကျင့်ဝတ်သိက္ခာကို စွဲမြဲစွာနုလုံးသွင်းစောင့်ထိန်းပြီး စည်းလုံးညီညွတ်၍ ဂုဏ်သိက္ခာမြင့်မားသည့် မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များဖြစ်စေရေး ပိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန်၊

၃။ ခေတ်မီ၍ အရည်အသွေးပြည့်ဝသော မျိုးဆက်သစ် တိုင်းရင်းဆေးပညာရှင်များ ပိုမိုမွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန်၊

၄။ အရည်အသွေးပြည့်ဝ၍ အစွမ်းထက်မြက်သော တိုင်းရင်းဆေးဝါးများ ပေါ်ထွက်လာစေရေးအတွက် သုတေသနလုပ်ငန်းများ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်သွားရန်၊

၅။ ရိုးရာတိုင်းရင်းဆေး ကုထုံးနည်းစနစ်များနှင့် ဆေးဝါးများအား လက်တွေ့အသုံးချနိုင်ရေးအတွက် စနစ်တကျ ပြန်လည်ဖော်ထုတ်ရန် စသည်တို့ဖြစ်ကြပါသည်။

အဆိုပါ အဆိုပြုချက် ၅ ရပ်တွင် ကျွန်ုပ်အထူးပြုလေ့လာထားသော ဆေးဝါးဗေဒဘာသာရပ်နှင့် သက်ဆိုင်သည့် အဆိုပြုချက်နှစ်ရပ်ဖြစ်သော စတုတ္ထနှင့် ပဉ္စမ အဆိုပြုချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရေးသားဖော်ပြဆွေးနွေးပါမည်။

စတုတ္ထအဆိုပြုချက်ကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညီလာခံကိုယ်စားလှယ် ဦးဟန်ငြိမ်းက အဆိုတင်သွင်းပြီး ချင်းပြည်နယ် ညီလာခံကိုယ်စားလှယ်

ထိုပြင် မန္တလေးမြို့ရှိ တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ်တွင်လည်း မဟာမြန်မာတိုင်းရင်းဆေးဘွဲ့ (MMTM) ဟူသော ဘွဲ့လွန်သင်တန်းစတင်ဖွင့်လှစ်သည့်အချိန်မှစ၍ ဘွဲ့လွန်အတွက် လိုအပ်သော သုတေသနပြုလုပ်ကြရာတွင် တချို့က ကုထုံး၊ တချို့က တိုင်းရင်းဆေးဝါးကို သုတေသနပြုကြပါသဖြင့် ဆေးဝါးသုတေသနပြုမှုသည် နှစ်စဉ်ရှိလာခဲ့ပါသည်။ နိုင်ငံတော်က သုတေသနစရိတ်ပံ့ပိုးမှုဖြင့် ပြုလုပ်

ဆိုသော တိုင်းရင်းဆေးဖုံကို ဆေးတက္ကသိုလ် မန္တလေးသုတေသနကျင့်ဝတ်ကော်မတီက ကျင့်ဝတ်နှင့်ညီသောကြောင့် ခွင့်ပြုချက်အရ ဦးဌေးလွင် (ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး၊ ဆေးပညာဌာန၊ တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ်) နှင့် ဒေါက်တာထွန်းမြင့်အေး (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာန) တို့က ဦးဆောင်လျက် ကိုဗစ်-၁၉ လူနာများနှင့် ကျန်းမာသန်စွမ်းသောသူများတွင် သုတေသနပြုခဲ့ရာ အာနိသင်ရှိကြောင်း တွေ့ရှိခဲ့ပါသည်။ ဤသို့ တွေ့ရှိကြောင်းကိုလည်း ယခုနှစ် တိုင်းရင်းဆေးညီလာခံ၏ တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးစီးဌာနပြခန်းတွင် ပြသထားပါသည်။ ထို့ပြင် လတ်တလောဘေးထွက်ဆိုးကျိုးများ မရှိကြောင်းကိုလည်း စမ်းသပ်တွေ့ရှိခဲ့ကြပါသည်။

ရိုးရာတိုင်းရင်းဆေး ကုထုံးနည်းစနစ်များနှင့် တိုင်းရင်းဆေးများကို လက်တွေ့အသုံးချနိုင်ရေးအတွက် ပြန်လည်ဖော်ထုတ်ရန် စာတမ်းများကိုလည်း ညီလာခံနှင့် တစ်ဆက်တည်း ဒီဇင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသည့် မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးပညာနွဲ့နှောဖလှယ်ပွဲနေ့တွင် တင်သွင်းဖတ်ကြား၍ ဆွေးနွေးကြကြောင်း သိရှိရပါသည်။ အထူးသဖြင့် နက္ခတ္တနယဆေးပညာကုထုံးကို ပြန်လည်ဖော်ထုတ်ရန် ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရှိခဲ့ရပါသည်။

ဤညီလာခံတွင် အစွမ်းအာနိသင်ရှိသော တိုင်းရင်းဆေးဝါးများကို သုတေသနပြုထားကြောင်းနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ် သုတေသနပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း တို့ကိုသိရှိခဲ့ရပြီး ရိုးရာတိုင်းရင်းဆေးဝါးကုထုံးများလည်း မပျောက်ပျက်၊ မတိမ်မြုပ်ဘဲ ရှိတော့မည်ဖြစ်၍ ဝမ်းသာအားရစရာ ကောင်းလှပါကြောင်း ဤဆောင်းပါးဖြင့် (၂၀) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များညီလာခံနှင့် မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးပညာ နွဲ့နှောဖလှယ်ပွဲကြီးကို ဂုဏ်ပြုလိုက်ရပါသည်။ ။

မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးဖုံများကို ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနတွင်လည်းကောင်း၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့ရှိ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနတွင်လည်းကောင်း သုတေသနပြုခဲ့သည်များရှိခဲ့ပါသည်။ ထို့ပြင် မန္တလေးမြို့ရှိ တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ်တွင်လည်း မဟာမြန်မာတိုင်းရင်းဆေးဘွဲ့ (MMTM) ဟူသော ဘွဲ့လွန်သင်တန်းစတင်ဖွင့်လှစ်သည့်အချိန်မှစ၍ ဘွဲ့လွန်အတွက် လိုအပ်သော သုတေသနပြုလုပ်ကြရာတွင် တချို့က ကုထုံး၊ တချို့က တိုင်းရင်းဆေးဝါးကို သုတေသနပြုကြပါသဖြင့် ဆေးဝါးသုတေသနပြုမှုသည် နှစ်စဉ်ရှိလာခဲ့

ဒေါ်မြမြခိုင်က ထောက်ခံဆွေးနွေးခဲ့ပါသည်။ ပဉ္စမအဆိုကို မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ညီလာခံကိုယ်စားလှယ် ဦးသိုက်ထွန်းက အဆိုတင်သွင်းပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်သန်းသန်းရီက ထောက်ခံဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။

မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးဖုံများကို ရန်ကုန်မြို့ရှိ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနတွင် လည်းကောင်း၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့ရှိ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနတွင်လည်းကောင်း သုတေသနပြုခဲ့သည်များရှိခဲ့ပါသည်။

သောသုတေသနများလည်း ရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားလာသောအခါ အဆိုပါရောဂါအသစ်၏ ရောဂါလက္ခဏာများကို ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ကြပါသည်။ မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးကျမ်းတွင် ဤကဲ့သို့သော ရောဂါလက္ခဏာများ ရှိပါက “ဝိသမအဖျား”ဟု ခေါ်ဆိုပြီး ကုသသော ဆေးနည်းလည်း ရှိပါသည်။

ထို “ဝိသမအဖျား” ရောဂါကို ပျောက်စေသော ဆေးနည်းဖြစ်သည့် “ဝိသမအဖျားပျောက်ဆေး”



နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက မိုင်းကိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းသို့ ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကုလားပဲများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) မိုင်းကိုင်မြို့နယ်အတွင်း ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၌ သီတင်းသုံးလျက် ရှိသော သံဃာတော်များအား ဆွမ်းဆန်တော် အခက်အခဲမရှိစေရေးအတွက် ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆားနှင့် ကုလားပဲများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မိုင်းကိုင်မြို့နယ် ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးရုံးမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးနိုင်ဝင်းနှင့် ဝန်ထမ်းများက မိုင်းကိုင်မြို့နယ် “မဟာ” ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတိုက်ရှိ ရဟန်း၊ သာမဏေ၊ ကိုရင်များအတွက် ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆားနှင့် ကုလားပဲတို့ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန မိသားစုများက ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် ဆန်ကြာဆံများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃
ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန တပ်ဖွဲ့ဝင်/ဝန်ထမ်း အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းမိသားစုများက မြို့နယ်အသီးသီးရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် ဆန်ကြာဆံများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။
ထိုသို့လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ ထန်းတပင်တောရကျောင်းတိုက်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့နယ်ရှိ အုတ်ကန် တောရကျောင်းတိုက်၊ မွန်ပြည်နယ်

မော်လမြိုင်မြို့နယ်ရှိ မိုးပန်းကောင်းကျောင်းတိုက်၊ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့နယ်ရှိ မြို့မပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူဥက္ကလာပမြို့နယ်ရှိ မြင်သာမြို့ဦးကျောင်းတိုက်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်ရှိ မဟာအတုလဝေယံဘုံသာ တိပိဋကရွှေပါရမီကျောင်းတိုက်နှင့် လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း) မြို့နယ်ရှိ ကျွန်းကလေး ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်တို့သို့ ဆွမ်းဆန်တော်များကိုလည်းကောင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်မြို့နယ်ရှိ ကိုးသောင်းသာသနာ့မင်္ဂလာ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်ရှိ ရွှေလှေကျောင်းတိုက်နှင့် အမရပူရမြို့နယ်ရှိ မဂ္ဂင်ကျောင်းတိုက်၊ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့နယ်ရှိ နန္ဒရာမပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒလမြို့နယ်ရှိ မဟာသုမနရာမကျောင်းတိုက်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ် လားရှိုးမြို့နယ်ရှိ ရတနာမဇ္ဈ ကျောင်းတိုက်တို့သို့ ဆန်ကြာဆံများကိုလည်းကောင်း ဆရာတော် သံဃာတော်များအတွက် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မအူပင်မြို့နယ်၌ လူငယ်စကားပိုင်းကျင်းပ

မအူပင် ဒီဇင်ဘာ ၁၃
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်မြို့ အမှတ် (၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ လူငယ်စကားပိုင်း ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီက အဆိုပါကျောင်း မြတ်ပညာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
ရှင်းလင်းပြောကြား
ရှေးဦးစွာ အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ကျောင်းအုပ် ဆရာမကြီးဒေါ်စိုးစိုးမော်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်တင်သူဇာလှိုင်က လူငယ်စကားပိုင်းများ ကျင်းပရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
လူငယ်စကားပိုင်းတွင် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး

ဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်တင်သူဇာလှိုင်က တွဲဖက်ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသူအဖြစ်ဆောင်ရွက်ပြီး အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်စိုးစိုးမော်၊ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန ဒုတိယခရိုင်မှူး ဦးအောင်ဇော်ဦး၊ အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန မြို့နယ်အားကစားမှူး ဒေါ်ဇော်မာခိုင်၊ စာပေချစ်မြတ်နိုးသူများအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဆရာဦးစိုးနှင့် စာပေချစ်မြတ်နိုးသူများအသင်းအဖွဲ့ဝင် ဆရာဦးဘိုထွေးတို့က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးကာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ငါးဦးတို့က လူငယ်နှင့်ပညာရေး၊ လူငယ်နှင့်စားသုံးသူရေးရာ အခွင့်အရေး၊ လူငယ်နှင့်အားကစားစသည့် အကြောင်းအရာများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ယင်းနောက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ငါးဦး၏ ကဏ္ဍအလိုက် မေးမြန်းဆွေးနွေးချက် များကို တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ဖြေကြား ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၀၀ ခန့် တက်ရောက် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း ၆၀၀၀ ခု စစ်ဆေးပြီးစီး၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၁၃ ဦး တွေ့ရှိ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၁၃-၁၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ် ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါရှိ မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်း ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၁၂-၁၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည(၈:၀၀)နာရီမှ (၁၃-၁၂-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၆,၀၀၀)ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာသစ် (၁၃)ဦး တွေ့ရှိရသဖြင့် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၂၂) ရာခိုင်နှုန်းရှိပါ သည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း(၉,၇၃၈,၅၇၁)ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၆၃၃,၄၇၅) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင် သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိ ကုသမှုပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၁၅) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ စုစုပေါင်း (၆၀၇,၉၉၈) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူမရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၈၈) ဦး ရှိပါသည်။

ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါသည် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးတွင် ဖြစ်ပွား၊ သေဆုံးမှု အနေဖြင့် လျော့နည်းကျဆင်းလာလျက်ရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်မှ နေ့စဉ်ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုများ၌ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု အနေဖြင့် (၂၈)ရက် ဆက်တိုက် (၁) ရာခိုင်နှုန်းအောက်သို့ ကျဆင်းလျက်ရှိကြောင်း တွေ့ရှိရပါ သည်။

သုတေသနတွေ့ရှိချက်များအရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံထားသူများတွင် ရောဂါ ပြင်းထန်မှု၊ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသခံယူမှုနှင့် သေဆုံးမှုတို့ကို လျော့ချနိုင်ပြီး ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံ ထားခြင်းဖြင့် ရောဂါပြင်းထန်မှု၊ ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသခံယူမှုနှင့် သေဆုံးမှုတို့ကို ပိုမိုလျော့ချနိုင်ကြောင်းကို

တွေ့ရှိရပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်အတူယှဉ်တွဲပြီး (Living with COVID) နေထိုင်ရာတွင် နေထိုင်မှုပုံစံသစ် (New Normal) နည်းလမ်းအား လိုက်နာ၍ နေထိုင်ရမည်ဖြစ်သဖြင့် -

- အသက် (၅)နှစ်နှင့်အထက် ပြည်သူများအားလုံးသည် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အခမဲ့ထိုးနှံပေးလျက် ရှိသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးကို အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံခြင်းနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီး (၆)လပြည့်ပြီးပါက ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေးများ ထိုးနှံခြင်းတို့ကို နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနများ၊ ကျေးရွာ/ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများနှင့်ဆက်သွယ်၍ မပျက်မကွက်ခံယူကြရန်၊
- အလုပ်တိအခန်းများ၊ လူထုထပ်သောနေရာများ၊ အများပြည်သူနှင့် သက်ဆိုင်သောနေရာများ၌ ရှိနေစဉ် ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်းကို စနစ်တကျတပ်ဆင်ရန်၊
- အလုပ်တိအခန်း၌ လူတစ်ဦးထက်ပို၍ရှိနေစဉ် လေဝင်/လေထွက်ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် ဖြစ်နိုင် ပါက ပြတင်းပေါက်များအား ဖွင့်ထားရန်၊
- လက်ကို ဆပ်ပြာ၊ ရေ(သို့မဟုတ်) အယ်လ်ကိုဟော(အနည်းဆုံး ၆၀ ရာခိုင်နှုန်း) ပါဝင်သော လက်သန့် ဆေးရည်ဖြင့် စက္ကန့်(၂၀)ကြာ မကြာခဏ ဆေးကြောရန်၊
- လူတစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေရန်၊
- တတ်နိုင်သမျှ လူစုလူဝေးရှောင်ကြဉ်ရန်၊
- ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း တပ်ဆင်မထားချိန်၌ ချောင်းဆိုး၊ နှာချေလျှင် တံတောင်ဆစ်ကွေးနှင့်အုပ်၍ ချောင်းဆိုး၊ နှာချေခြင်းစသည့် တစ်ကိုယ်ရောကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများကို ဆက်လက်လိုက်နာ ကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက် စာမျက်နှာ www.moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများ ပြည်ပမှ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ တင်သွင်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃
စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်း များကို လေကြောင်း၊ ပင်လယ်ရေကြောင်းနှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းများမှ နှောင့်နှေး

ကြန့်ကြာမှုမရှိ တင်သွင်းနိုင်ရေးအတွက် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ကုမ္ပဏီ တစ်ခု၊ ယာဉ်စီး ရေတစ်စီးဖြင့် နှာခေါင်းစည်း ၁၆ တန် တင်သွင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊

ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများကို သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများနှင့် ညှိနှိုင်းထားသည့် SOP များနှင့် အညီ ဦးစားပေး တင်သွင်းခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိ ကြောင်းနှင့် ဆေးဝါးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းခြင်းနှင့် ဆက်စပ်သည့် အသိပေး ကြေညာချက်များကိုလည်း အများပြည်သူသိရှိ စေရန် ဝန်ကြီးဌာန Website ဖြစ်သည့် commerce.gov.mmတွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှု နိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးထားကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



လုပ်ငန်းခွင်ပြင်ပ ထိခိုက်မှုကြောင့် ကျန်ရစ်သူ အကျိုးခံစားခွင့် ငွေလုံး၊ ငွေရင်း ခွင့်ပြုထုတ်ပေး

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မှော်ဘီမြို့နယ် လူမှုဖူလုံရေးရုံးတွင် အကျိုးခံစားခွင့်တင်ထားသော အာမခံအလုပ်သမား ဒေါ်နှင်းရွှေခင်နှင့် အမြဲတမ်းမသန်စွမ်းမှု အာမခံအလုပ်သမား ဦးလှဝင်းထွဋ်တို့အား လုပ်ငန်းခွင်ပြင်ပထိခိုက်မှုကြောင့် ကျန်ရစ်သူအကျိုးခံစားခွင့် ငွေလုံး၊ ငွေရင်းများ ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံတားမြို့နယ် ဘားလမ်းရှိ တိုင်းဒေသကြီး လူမှုဖူလုံရေးရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ခံအရာရှိက အခမ်းအနားသို့ တတ်ရောက်လာသော အလုပ်ရှင် အလုပ်သမားများအား ၂၀၁၂ ခုနှစ် လူမှုဖူလုံရေးဥပဒေပါ အကျိုးခံစားခွင့် များအကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး လူမှုဖူလုံရေးတာဝန်ခံအရာရှိ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးရဲဇော်ဝင်းက မှော်ဘီမြို့နယ် လူမှုဖူလုံရေး ရုံးခွဲတွင် အကျိုးခံစားခွင့်တင်ထားသော Seo Ho Co.,Ltd မှ အာမခံ အလုပ်သမား ဒေါ်နှင်းရွှေခင်၏ အလုပ်ခွင်ပြင်ပထိခိုက်မှုကြောင့် သေဆုံးခြင်းအတွက် ကျန်ရစ်သူ အကျိုးခံစားခွင့် ငွေလုံး၊ ငွေရင်းခွင့်ပြုငွေ ကျပ် ၄၃၂၀၀၀ အား မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်လှဌေးထံသို့ ပေးအပ်ခြင်း နှင့် Mysarco Co.,Ltd မှ အာမခံအလုပ်သမား ဦးလှဝင်းထွဋ်၏ အမြဲတမ်းမသန်စွမ်းမှု အကျိုးခံစားခွင့်ပြုငွေကျပ် ၃၅၀၆၅၈၀ အား ဦးလှဝင်းထွဋ်ထံသို့ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုတပ်မတော်(လေ)နှစ်ပတ်လည်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် တပ်မတော်(လေ)မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်း အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများက စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်း၊ ဘိုးဘွားရိပ်သာများအား အလှူငွေများနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃
(၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတု တပ်မတော်(လေ)နှစ်ပတ်လည် နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအား ဖြင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (လေ)ကွပ်ကဲမှုအောက်တပ်များမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်း အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများက ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက်နှင့် ယနေ့တို့တွင် သက်ဆိုင်ရာ နယ်မြေခံတပ်မတော် ဆေးရုံများနှင့် ပြည်သူ့ဆေးရုံများ ၌ စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းကြသည်။



ထိုသို့ လှူဒါန်းရာတွင် တပ်မတော်(လေ)မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ၊ စစ်မှု ထမ်းဟောင်း အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများက သက်ဆိုင် ရာ ဆေးရုံများရှိ သတ်မှတ်နေရာ အသီးသီး၌ စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်း ကြပြီး ယင်းသို့ သွေးလှူဒါန်း

နေမှုများကို သက်ဆိုင်ရာလေတပ် စခန်းဌာနချုပ်အသီးသီးမှ တာဝန် ရှိသူများက လိုက်လံကြည့်ရှု အားပေးကာ သွေးအလှူရှင်များ အတွက်အာဟာရဖြည့်စားသောက် ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်ကြသည်။ ယင်းနောက် သက်ဆိုင်ရာဆေးရုံ များမှ တာဝန်ရှိသူများက

ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည် ပေးအပ်ကြသည်။ ထို့ပြင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးခရိုင် နမူဒါဘိုးဘွားရိပ်သာ ဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် အလှူငွေ များနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့ရှိ မိတ္ထီလာဘိုးဘွား ရိပ်သာသို့ စားသောက်ဖွယ်ရာ

များနှင့် ဆေးဝါးများကို တပ်မတော်(လေ)မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များက သွားရောက်လှူဒါန်းကြရာ တာဝန် ရှိသူများက လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည် ပေးအပ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဝင်ငွေ အောက်တိုဘာလအတွင်း ၁၂ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်

မနီလာ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ သည်။ တရုတ်နိုင်ငံသည် အောက်တိုဘာလအတွင်း ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ ကုန်ပစ္စည်း အဓိကတင်သွင်းသည့် နိုင်ငံဖြစ်ပြီး ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ ပို့ကုန်တင်ပို့မှုတွင်လည်း စတုတ္ထမြောက် အများဆုံးနိုင်ငံအဖြစ် ရပ်တည်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှု ဝင်ငွေသည် အတွင်း နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၈ ဒသမ ၇၀ ဘီလီယံအထိ ရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် ၁၂ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်မှု ရှိခဲ့ကြောင်း ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ စာရင်းအင်းအာဏာပိုင်အဖွဲ့က ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

ယခုနှစ် အောက်တိုဘာလအတွင်း ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ ကုန်ပစ္စည်း အဓိကတင်သွင်းသည့် နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဝင်ငွေ စုစုပေါင်း၏ ၅၈ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်းသည် သွင်းကုန်များမှ ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အခြားသောနိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဝင်ငွေများမှာ ပို့ကုန်များတင်ပို့ခြင်းမှတစ်ဆင့် ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်



ရုရှားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၅၇၉၉ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

မော်စကို ဒီဇင်ဘာ ၁၃ လာခြင်းကြောင့် ပြန်လည်ခံရမှု အများဆုံးဒေသဖြစ်ပြီး လွန်ခဲ့သည့် ကျန်းမာလာသူပေါင်း ၂၀၀၇၃၄၅၄ သည့် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၅၇၉၉ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၂၀၆၇၇၅၅၅ ဦး ရှိလာကြောင်း ရုရှားနိုင်ငံ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စောင့်ကြည့်ရေးနှင့် တုံ့ပြန်ရေးစင်တာက ပြောကြားသည်။

ထို့ပြင် ရုရှားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့်သေဆုံးသူ ၅၉ ဦး ထပ်မံ တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် အဆိုပါရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၃၉၂၇၂၀ ရှိလာကြောင်းနှင့် လွန်ခဲ့သည့် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၆၈၃၈ ဦး ထပ်မံ တွေ့ရှိလာကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်



ဗီယက်နမ်လေကြောင်းလိုင်းက နှစ်သစ်ကူးအားလပ်ရက်များအတွင်း ပြည်တွင်းခရီးစဉ် ၁၅၀၀ တိုးချဲ့ပြေးဆွဲသွားမည်

ဟနွိုင်း ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ဗီယက်နမ်လေကြောင်းလိုင်းအနေဖြင့် နှစ်သစ်ကူး အားလပ်ရက်များအတွင်း ခရီးစဉ် ၁၅၀၀ တိုးချဲ့ ပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယခုကဲ့သို့ပြည်တွင်း လေယာဉ်ခရီးစဉ်များအား တိုးချဲ့ပြေးဆွဲခြင်းမှာ အထက်ပါကာလတွင် ပြည်တွင်း လေယာဉ်ခရီးသည်များ များပြားလာခြင်းကို ဖြည့်ဆည်းနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ လေကြောင်းခရီးစဉ်များအတွက် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်အတွင်း လေယာဉ်ခရီးသည်လက်မှတ် ၂၄၀၀၀ အထိ ရောင်းချရန်စီစဉ်ထားကြောင်း ဗီယက်နမ် သတင်းအေဂျင်စီက ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

ယခုတိုးချဲ့ပြေးဆွဲမည့် လေကြောင်းခရီးစဉ် များအတွင်း ဟနွိုင်း၊ ဒါနန်း၊ ဟိုချီမင်းစီးတီး၊ ဟိုင်ဖောင်၊ ဗင်း၊ သန်ဟိုနှင့် ဟူးမြို့များသို့ လေယာဉ်ခရီးစဉ်များ ပြေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်တွင်းလေကြောင်းလိုင်းများအနေဖြင့် နှစ်သစ်ကူး အားလပ်ရက်များအတွင်း လေယာဉ်ခရီးသည်များ အဆင်ပြေစွာသွားလာနိုင်ရေးအတွက် လေယာဉ်ခရီးသည်လက်မှတ်အများအပြား ရောင်းချနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း ဗီယက်နမ်မြို့ပြလေကြောင်းအာဏာပိုင်အဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

ထို့ပြင်နိုင်ငံအတွင်းရှိ အလုပ်သမားများကို လည်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ ကာလအတွင်း နှစ်သစ်ကူးအားလပ်ရက်အဖြစ် သတ်မှတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

အိန္ဒိယနိုင်ငံ အနောက်တောင်ပိုင်း ကာနာတာကာပြည်နယ်၌ ဇီကာဗိုင်းရပ်စ်ပထမဆုံးကူးစက်ခံရသူ တွေ့ရှိ

မွမ်ဘိုင် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ အိန္ဒိယနိုင်ငံအနောက်တောင်ပိုင်း ကာနာတာကာပြည်နယ်၌ ဇီကာဗိုင်းရပ်စ်ပထမဆုံးကူးစက်ခံရသူကို တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ဒေသခံမီဒီယာများက ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

အဆိုပါပြည်နယ်အတွင်း ရီရာခရိုင်ရှိ အသက် ၄၀ နှစ်အရွယ်မိန်းကလေးတစ်ဦးထံတွင် အဆိုပါ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံခဲ့ရကြောင်း ကာနာတာကာပြည်နယ် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ကေဆူဟာကာက ပြောကြားသည်။ ယခုဇီကာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ ကလေးငယ်ကို တာဝန်ရှိသူများက ကျန်းမာရေးအခြေအနေစောင့်ကြည့်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံအတွင်းရှိ အခြားပြည်နယ်များဖြစ်သည့် ကီရာလာ၊ မဟာရက်ထရာနှင့် ဥထရာပရာဒေ့ရှ် ပြည်နယ်များတွင်လည်း ဇီကာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူများကို တွေ့ရှိရကြောင်း သိရသည်။ ဇီကာဗိုင်းရပ်စ်သည် ခြင်္ကျာကူးစက်သည့် ရောဂါဖြစ်ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ဂူဂျာရတ်ပြည်နယ်၌ ဇီကာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုများ စတင်တွေ့ရှိခဲ့သည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ



မလေးရှားနိုင်ငံ၏ စားအုန်းဆီလက်ကျန် ပြီးခဲ့သည့်လအတွင်းက ၄ ဒသမ ၉၈ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်း

ကွာလာလမ်ပူ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ကမ္ဘာ့စားအုန်းဆီထုတ်လုပ်မှု ဒုတိယအများဆုံး နိုင်ငံဖြစ်သည့် မလေးရှားနိုင်ငံ၏ စားအုန်းဆီ လက်ကျန်သည် နိုဝင်ဘာလအတွင်းက တန်ချိန် ၂ ဒသမ ၉၈ သန်းသာရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် အောက်တိုဘာလအတွင်း စားအုန်းဆီလက်ကျန်နှင့် နိုင်းယုဉ်ပါက ၄ ဒသမ ၉၈ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းခဲ့ကြောင်း တရားဝင် အချက်အလက်များက ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

မလေးရှားနိုင်ငံ စားအုန်းဆီဘုတ်အဖွဲ့က ထုတ်ပြန်သည့်အချက်အလက်များအရ မလေးရှား နိုင်ငံ၏ နိုဝင်ဘာလအတွင်း စားအုန်းဆီထုတ်လုပ်မှုသည် အောက်တိုဘာလနှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက ၇ ဒသမ ၃၃ ရာခိုင်နှုန်းလျော့ကျမှုရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် စားအုန်းဆီ တန်ချိန် ၁ ဒသမ ၆၈ သန်းအထိ ကျဆင်းမှုရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သို့ရာတွင် မလေးရှားနိုင်ငံသည် ပြီးခဲ့သည့် နိုဝင်ဘာလအတွင်းက စားအုန်းဆီတင်ပို့မှုသည် အောက်တိုဘာလအတွင်းက စားအုန်းဆီတင်ပို့မှု ထက် သူ့လ ၉၂ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးမြှင့်တင်ပို့ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူ့လူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားမလည်၍ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့်

ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနောက်အဖျက်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ်ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က)နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ် ရန်ကုန်သစ်ရပ်ကွက်နေ စိုးမိုးအေး(ခ)စိုးမိုးသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Soe Moe” Facebook အကောင့်၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) တောင်ကြီးမြို့နယ် သွိုင်ဘုံသာရပ်ကွက်နေ ဝင်းထိန်ဦး(ခ)ကိုအောင်သည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Ko Aung” Facebook အကောင့်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ် ကြီးပွားရေးရပ်ကွက်နေ စုစုသည် ၎င်းအသုံးပြုသည့် “Su Su” Facebook အကောင့်တို့သည် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အတွက်

တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းမှုဖွင့်လှစ်အရေးယူခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



နေပြည်တော်၊ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများမှ တရားမဝင်သစ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန သစ်တောဦးစီးဌာနသည် တရားမဝင်သစ်နှင့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ ရှာဖွေဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရေးကို ပြည်သူ့ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် လူထုအခြေပြုစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုသတင်းပို့စနစ် (Community Monitoring and Reporting System-CMRS) အပါအဝင်နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်မှ ၁၁ ရက်အထိ နေပြည်တော်၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး သစ်တောဦးစီးဌာနများမှ ပေးပို့လာသော စာရင်းများအရ တရားမဝင်ကျွန်း ၆၀ ဒသမ ၅၁၂၆ တန်၊ သစ်မာ ၄၁ ဒသမ ၃၇၇၈ တန်၊ အခြား ၅၂ ဒသမ ၀၆၆၂ တန် စုစုပေါင်း ၁၅၃ ဒသမ ၉၅၆၆ တန်၊ ယာဉ်/ယန္တရား ၁၇ စီး၊ တရားခံ ၂၉ ဦး ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ကျေးရွာကျောက်ချောလမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း စစ်ဆေး

လွိုင်လင် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) လွိုင်လင်မြို့ ခရိုင်ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနက ဆောင်ရွက်သည့် လွိုင်လင်မြို့နယ်အတွင်း ကောင်းမှုဂုဏ်စေတီ-ပန်အွတ်ကျေးရွာ ကျောက်ချောလမ်းခင်းနေမှု အခြေအနေများကို လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ) ဦးဇော်သက် နိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကောင်းမှုဂုဏ်စေတီ-ပန်အွတ်ကျောက်ချောလမ်းသည် ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ် ရှမ်းပြည်နယ်ရန်ပုံငွေ ၁၀၆ ဒသမ ၄ သန်းဖြင့် ပြည့်စုံပုံစံပြုပြင်မှုက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ လမ်း၏အရှည်မှာ ၂ ဒသမ ၂၅၁ ကီလိုမီတာ၊ အကျယ် ၄ ဒသမ ၈၈ မီတာနှင့် မီလီမီတာ ၁၅၀ ဒုခင်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

တန့်ယန်းမြို့နယ်၌ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာ အသိပညာပေးခြင်းဆောင်ရွက်

တန့်ယန်း ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) တန့်ယန်းမြို့နယ်၌ ဒေသခံပြည်သူများ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရန်အတွက် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းကို ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ်အရန်မီးသတ်တပ်ရင်းရုံးရှေ့ ဗိုလ်ချုပ်လမ်းမကြီး၌ တာဝန်ရှိဌာနဆိုင်ရာများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြသည်။

အဆိုပါ ယာဉ်စည်းကမ်းလမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းတွင် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးမျိုးနိုင်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့(တန့်ယန်း)မှ ဒုတိယရဲမှူး ကျော်တေဇနှင့် တာဝန်ရှိသူများက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာန၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပူးပေါင်းကာ မော်တော်ယာဉ်များ၊ ဆိုင်ကယ်များနှင့် လမ်းအသုံးပြုသွားလာနေကြသော ဒေသခံပြည်သူများ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရန်နှင့် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းများကို စည်းကမ်း



တကျ သိရှိလိုက်နာနိုင်ရန်၊ ဆိုင်ကယ်စီးဦးထုပ်ဆောင်းရန်နှင့် မော်တော်ယာဉ်အသုံးပြုသူများ ထိုင်ခုံခေါင်းပတ်ပတ်ကြရန် အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မင်းလွင်ဦး(ပြန်/ဆက်)

ဒလမြို့နယ်၌ လူငယ်များဘက်စုံတိုးတက်စေရေး လူငယ်စကားပိုင်း ကျင်းပ

ဒလ ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ဒလမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ လူငယ်စကားပိုင်းကို ယမန်နေ့နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့မ(၄)ရပ်ကွက်ရှိ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ယူဇနခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ရှင်းလင်းပြောကြားရေးဦးစွာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်(၂) ဦးရွှေလှိုင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်မြင့်မြင့်အေးက လူငယ်စကားပိုင်းကျင်းပခြင်းအကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ လူငယ်စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကိုကျင်းပရာ ဒလမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်သီတာဝင်းက ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသူအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး အထက်တန်းပြဆရာမ ဒေါ်ချိုအိမ်နီက အမေးအဖြေကဏ္ဍတွင် ညှိနှိုင်းပေးသူအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထို့နောက် Grade-11 မှ မောင်ခန့်ဝေလင်းက လူငယ်နှင့်စာဖတ်ခြင်းကို လည်းကောင်း၊ Grade-10 မှ မအင်ကြင်းမွှေးက လူငယ်နှင့် ကျန်းမာရေးကို လည်းကောင်း၊ Grade-10 မှ

မောင်ရဲမြတ်ဦးက လူငယ်နှင့် အားကစားကို လည်းကောင်း၊ Grade-10 မှ မောင်အောင်ဟိန်း မြတ်က လူငယ်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်ကို လည်းကောင်း၊ Grade-11 မှ မောင်ညီညီ မင်းထက်က လူငယ်နှင့် ရည်မှန်းချက်ကိုလည်းကောင်း စသည့်ခေါင်းစဉ်များဖြင့် ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး တက်ရောက်လာသော ကျောင်းသားကျောင်းသူများထံမှ ခေါင်းစဉ်အလိုက် သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းခဲ့ရာ ဆွေးနွေးခဲ့သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

မလှိုင်မြို့၌ အသင်းအဖွဲ့များ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေအရဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများ အသိပေးရှင်းလင်း

မလှိုင် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မလှိုင်မြို့နယ်၌ ၂၀၂၂ ခုနှစ် အသင်းအဖွဲ့များ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများအောင်မြင်စွာအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အသိပေးရှင်းလင်းပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက်က မလှိုင်မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အသိပေးရှင်းလင်းပွဲတွင် မြို့နယ်မှတ်ပုံတင်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးမင်းထက်က အသင်းအဖွဲ့များ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဆိုင်ရာဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်ပါ အမည်နှင့်အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်များ၊ ရည်ရွယ်ချက်များ၊ မှတ်ပုံတင်ရေးအဖွဲ့ အဆင့်ဆင့်ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ အသင်း

အဖွဲ့၏ အခွင့်အရေးနှင့်တာဝန်များ၊ အသင်းအဖွဲ့လိုက်နာရမည့် တာဝန်များ၊ တားမြစ်ချက်နှင့်ပြစ်ဒဏ်များ၊ မှတ်ပုံတင်ထားသည့်အသင်းအဖွဲ့အနေဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ အကာအကွယ်ရယူနိုင်ခွင့်၊ ရပ်တည်လှုပ်ရှားခွင့် စသည့်လိုက်နာရမည့် အကြောင်းအရာများကို အသေးစိတ်ပါပီပွဲဖြင့် ချပြရှင်းလင်းဆွေးနွေးပေးခဲ့သည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးသိန်းဇော်က ဥပဒေပါတားမြစ်ချက်များကိုလိုက်နာကြရန်နှင့် ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ပါက ပြစ်ဒဏ်ထိုက်မည်ဖြစ်ကြောင်း အကျယ်တဝင့် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(မလှိုင်)

“ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

မျက်မှောက်ကာလတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် အကြမ်းဖက်မှုတားဆီးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ပရိသတ်များ၏ ရင်တွင်းခံစားချက်စကားသံများကို သင်္ဃန်းကျွန်း “ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ်မှ “တမူးအကြမ်းဖက်အဖွဲ့၏ လူမြင်ကွင်းတွင် လူမဆန်စွာ သတ်ဖြတ်ခြိမ်းခြောက်မှု” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထုတ်လွှင့်တင်ဆက်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

လူမသည့်အပတ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် “တော်လှန်ရေးအရေခဲခြံခြံ” လူယက်ခားပြတိုက် သတ်ဖြတ်နေသော PDF များကို ပြည်သူများ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် ဖမ်းဆီးရမိ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးတင်ဆက်မည် ဖြစ်သောကြောင့် ပါဝင်ဆွေးနွေးလိုသူ ပရိသတ်များအနေဖြင့် အပတ်စဉ် ကြာသပတေးနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၁ နာရီအတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၈၉၉၀၉၉၅၉၅ သို့ အမည်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် ပြန်လည်ဆက်သွယ်ရမည့်ဖုန်းနံပါတ်တို့ကို Message ပေးပို့ပါဝင်နိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

သတင်းစဉ်



ရခိုင်ပြည်နယ်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်း

စစ်တွေ ဒီဇင်ဘာ ၁၃

၂၀၂၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင်ကျရောက်မည့် (၄၈) နှစ်မြောက် ရခိုင်ပြည်နယ်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ စစ်တွေတပ်နယ်မှ နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများ စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စစ်တွေမြို့ ခုတင် ၅၀၀ ဆုံ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး၌ ကျင်းပရာ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်ကျော်မင်း၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ စစ်တွေတပ်နယ်မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များသည် စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းနေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု အားပေးကြပြီး သွေးလှူဒါန်းကြသည့် တပ်မတော်သားများ၊ ဌာနအသီးသီးမှဝန်ထမ်းများနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား အာဟာရဖြည့်စွက်စာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကြသည်။

သွေးလှူဒါန်းပွဲတွင် စစ်တွေတပ်နယ်မှ တပ်မတော်သားများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနအသီးသီးမှ ဝန်ထမ်းများ စုစုပေါင်း ၈၆ ဦးတို့က သွေးအမျိုးအစားမျိုးစုံ ၈၆ လုံးကို စုပေါင်းလှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တန်ဖိုးကြီးသောအရင်းအနှီးသည် ပညာရေးဖြစ်

ထားဝယ် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် တန်ဖိုးကြီးသောအရင်းအနှီးသည် ပညာရေးဖြစ်ကြောင်း ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ထားဝယ်မြို့ ထားဝယ်ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ် တိက္ခပညာခန်းမ၌ကျင်းပသည့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ် ပထမနှစ်(ပထမနှစ်ဝက်)သင်တန်းမောင်မယ်သစ်လွင် ကြိုဆိုပွဲအခမ်းအနားတွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကိုက ပြောကြားသည်။

နာသုံးနာရီရမည်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က မိမိဒေသကို ချစ်မြတ်နိုးပြီး ဒေသအတွင်း ဆရာ ဆရာမလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည့် ဘွဲ့ရဆရာ ဆရာမများ ပေါ်ထွန်းလာမည်ဖြစ်သောကြောင့်

ဂုဏ်ယူမိကြောင်း၊ ပညာသည် မကုန်ခမ်းနိုင်သော အရင်းအနှီးဖြစ်သည့်အတွက် ပညာရေးအဆင့်အတန်းမြင့်မားအောင် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများပြုလုပ်ပြီး သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများကို ခေတ်နှင့်အညီ ပြောင်းလဲရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အေးချမ်းသာယာသော လူ့ဘောင်အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပေါ်ရေးအတွက် ဆရာတစ်ဦး၏အခန်းကဏ္ဍသည် အရေးကြီးပြီး ဆရာတစ်ဦးဖြစ်ရန် အခြေခံကျသော နာသုံးနာမဖြစ်မနေရရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများက သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်သည်။ ထားဝယ်ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ် ပထမနှစ်



(ပထမနှစ်ဝက်) သင်တန်းသို့ တနင်္သာရီတိုင်း စုစုပေါင်း ၈၈ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဒေသကြီးမှ ကျောင်းသား ၁၆ ဦး၊ ကျောင်းသူ ၇၂ ဦး တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)



(၄၈)နှစ်မြောက် ရခိုင်ပြည်နယ်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ရမ်းဗြဲမြို့၌ ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်နှင့် Box Culvert သစ်ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

ရမ်းဗြဲ ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ရခိုင်ပြည်နယ် ရမ်းဗြဲမြို့၌ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့က ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင်ကျရောက်မည့် (၄၈)နှစ်မြောက် ရခိုင်ပြည်နယ်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ရမ်းဗြဲမြို့ အမှတ်(၆)ရပ်ကွက်ညောင်ပင်လှရွာ ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်နှင့် Box Culvert ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ရမ်းဗြဲမြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်သန်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိဦးဇေယျာဖြိုးက ကွန်ကရစ်လမ်းနှင့် Box Culvert လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်ပြီး ကွန်ကရစ်လမ်းသစ်နှင့် Box Culvert သစ်ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ်အလံငယ်အား မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိဦးဇေယျာဖြိုးက မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဦးခင်မောင်သန်းထံသို့ပေးအပ်ပြီး မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်သန်း၊ အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးဇေယျာဖြိုးနှင့် မြို့မိမြို့ဖ ဦးအောင်စိုးတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

အဆိုပါကွန်ကရစ်လမ်းနှင့် Box Culvert သစ်တို့ကို ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ် ရခိုင်ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ ရန်ပုံငွေဖြင့် ရမ္မာထူးကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပြီး ကွန်ကရစ်လမ်း အရှည် ၉၃၄ ပေ၊ အကျယ် ၁၄ ပေဖြစ်ပြီး Box Culvert မှာ ၁၆ ပေ၊ ၅ ပေ၊ ၃ ပေ ရှိပြီး ခွင့်ပြုငွေကျပ်သန်း ၆၀ ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ဖျာပုံမြို့ ၌ လူငယ်စကားဝိုင်းကျင်းပ

ဖျာပုံ ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံမြို့နယ်တွင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် “လူငယ်စကားဝိုင်း” ဆွေးနွေးပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲက ဖျာပုံမြို့ အထက(၂) ရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဖျာပုံမြို့နယ် ပညာရေးမှူး ဦးထိန်လင်းက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး ဖျာပုံခရိုင် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်စမ်းစမ်းအေးက လူငယ်စကားဝိုင်း ကျင်းပရသည့် ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် “လူငယ်စကားဝိုင်း”ကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဖျာပုံခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်မာမာလွင်က Moderator အဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း Grade (10)A မှ မောင်ပြည့်စုံအောင်က “လူငယ်နှင့် ကျန်းမာရေး”၊ မောင်ကောင်းခန့်ကျော်က “လူငယ်နှင့် ကြီးပွားရေး”၊ မနှင်းနှင်းအိက “လူငယ်နှင့် စာရိတ္တ”၊ Grade (10)D မှ မခင်သန့်ဇော်က “လူငယ်နှင့် ပေါင်းသင်းဆက်ဆံရေး” စသည့် ခေါင်းစဉ်



ဖျာပုံမြို့ ၌ လူငယ်စကားဝိုင်းကျင်းပနေပုံ၊ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်မာမာလွင်က Moderator အဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း Grade (10)A မှ မောင်ပြည့်စုံအောင်က “လူငယ်နှင့် ကျန်းမာရေး”၊ မောင်ကောင်းခန့်ကျော်က “လူငယ်နှင့် ကြီးပွားရေး”၊ မနှင်းနှင်းအိက “လူငယ်နှင့် စာရိတ္တ”၊ Grade (10)D မှ မခင်သန့်ဇော်က “လူငယ်နှင့် ပေါင်းသင်းဆက်ဆံရေး” စသည့် ခေါင်းစဉ်

လွိုင်လင်မြို့နယ် ပန်ဝိုးကျေးရွာ၌ ဝါးအချောထည်ပြုလုပ်နည်းသင်တန်း (အခမဲ့)ဖွင့်လှစ်

လွိုင်လင် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ရမ်းဗြဲပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)လွိုင်လင်မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြု ဝါးအချောထည်ပြုလုပ်နည်းသင်တန်း ဖွင့်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက်နံနက်ပိုင်းက ပန်ဝိုးကျေးရွာ၌ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဦးစွာ လွိုင်လင်ခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးသန်းနိုင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ လွိုင်လင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်တင်မင်းထိုက်က မိမိတို့ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်၊ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ပေးရန်နှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေးနိုင်ရန်အတွက် ယခုလို အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြုသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် သင်တန်းနည်းပြဆရာများက သင်တန်းတွင်ပို့ချမည့် ဘာသာရပ်များ၊ သင်တန်းတက်ရောက်ရာတွင် လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများကို သင်တန်းသားများထံသို့ လှှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။

အဆိုပါသင်တန်းသို့ လွိုင်လင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ပန်ဝိုးကျေးရွာ၊ မတ်လန်းကျေးရွာ၊ ဝါးတောကျေးရွာနှင့် နောင်ကောကျေးရွာများမှ သင်တန်းသား ၂၀ တက်ရောက်ကြပြီး သင်တန်းတွင်ပက်လက်ကုလားထိုင်၊ ပလိုင်စတစ်၊ ဆန်ကော၊ စားပွဲ၊ ခမောက်၊ Tissue box၊ Phone stand တိုင်ကပ်နာရီ၊ မီးအိမ်၊ ဘောပင်ခွက်ပြုလုပ်နည်း စသည့်သင်ခန်းစာများကို ကျွမ်းကျင်ဆရာနှစ်ဦးက ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၂၆ ရက်အထိ စာတွေ့လက်တွေ့ ၁၅ ရက်ကြာ အခမဲ့သင်ကြားပို့ချပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပထမဆုံးအိမ်ရှင်အဖြစ်ကျင်းပမည့် ဒသမအကြိမ်မြောက် အာဆီယံဉာဏ်စမ်းပဟေဠိ-ဒေသတွင်းအဆင့်ပြိုင်ပွဲမှာ Winner ရရှိအောင် အကောင်းဆုံးကြိုးစားယှဉ်ပြိုင်သွားမှာပါ

မနှင်းပွင့်အောင်

မြန်မာနိုင်ငံအိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည့် ဒသမအကြိမ်မြောက် အာဆီယံဉာဏ်စမ်းပဟေဠိ ဒေသတွင်းအဆင့်ပြိုင်ပွဲ (10th ASEAN Quiz - Regional Level) ကို ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်တွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းနက်ဗဟိုဌာန - ၂၅၅ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။

အာဆီယံဒေသတွင်းအဆင့် ဉာဏ်စမ်းပဟေဠိပြိုင်ပွဲများကို အာဆီယံဒေသတွင်းနိုင်ငံများ၏ ယဉ်ကျေးမှု၊ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးဆိုင်ရာ ဗဟုသုတများကို အာဆီယံမျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ပိုမိုသိရှိနားလည်နိုင်စေရန်နှင့် အာဆီယံနိုင်ငံများအကြား မိတ်ဆွေအဖြစ် ဆက်ဆံရေးများ၊ အပြန်အလှန်နားလည်မှုများ မြှင့်တင်နိုင်စေရန်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ ပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် အာဆီယံဒေသတွင်းနိုင်ငံများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ အုပ်ချုပ်သူနည်းပြများနှင့် တာဝန်ရှိသူများကိုတွေ့ဆုံ၍ ပြိုင်ပွဲအပေါ် ၎င်းတို့၏ခံစားချက်အမြင်များနှင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လာမှု အခြေအနေများကို မေးမြန်းတင်ပြလိုက်ရပါသည်။



ဦးဇေယျာ



Ms. Sky Broxlyne Roy Maxwell



Ms. Nabiela Syifa Zahira



Mr. Tran Minh Hieu



Ms. Ly Mary



Ms. Do Bao Thuc Anh



Ms. Sirilak Sengdara



Mr. Nguyen Gia Nam

ဦးဇေယျာ(ညွှန်ကြားရေးမှူး- အသံလွှင့်၊ မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား)

အာဆီယံအသိုက်အဝန်း မဏ္ဍိုင်(၃) ရပ်ရှိပါတယ်။ ဒီမဏ္ဍိုင်(၃)ရပ်ရဲ့ ထူထောင်မှု လုပ်ငန်းစဉ်တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး သိရှိနိုင်ဖို့ အာဆီယံဉာဏ်စမ်း ပဟေဠိပြိုင်ပွဲကို ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ်နဲ့ ကျင်းပရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအတွက်ကြိုတင် ပြင်ဆင်မှုတွေ ဆောင်ရွက်နေကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အသက် ၁၅ နှစ်ကနေ ၁၈ နှစ်အတွင်း မှာရှိတဲ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေကို ဖိတ်ကြားပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ဖို့ ၂၀၂၁ ခုနှစ်ကတည်းက ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနနဲ့ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ ပေါင်းစပ်ပြီးဆောင်ရွက်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံကို လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်တဲ့ နိုင်ငံခြောက်နိုင်ငံနဲ့ အွန်လိုင်းကနေ ယှဉ်ပြိုင်မယ့်နိုင်ငံလေးနိုင်ငံပေါင်းစပ်ပြီး ဆောင်ရွက်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ရောက်ရှိလာတဲ့ အာဆီယံနိုင်ငံတွေက ပြိုင်ပွဲဝင်တွေ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်ထားပါတယ်။ ဒီပြိုင်ပွဲကြီးကို တခြားနိုင်ငံတွေမှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့နည်းတူ ခမ်းခမ်းနားနား ဝေဝေသာသာနဲ့ ကျင်းပသွားဖို့ ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။

အခုပြိုင်ပွဲမှာ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံကို National level ပြိုင်ပွဲတွေကနေ အဆင့်ဆင့်ရွေးချယ်လာတဲ့ နိုင်ငံကိုယ်စားပြု သုံးဦးစီကို မြန်မာနိုင်ငံကို ဖိတ်ခေါ်ထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဖိတ်ခေါ်တဲ့အခါမှာ မြန်မာနိုင်ငံကလည်း ပြိုင်ပွဲဝင်သုံးဦး ရွေးချယ်ထားတာရှိပါတယ်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်

ဇွန်လ ၁ ရက်နေ့မှာ မြန်မာ့အသံနဲ့ရုပ်မြင်သံကြား ရန်ကုန်မှာ နိုင်ငံတော်အဆင့် National Level ပြိုင်ပွဲအနေနဲ့ ကျင်းပပြီး သုံးဦးရွေးချယ်ခဲ့ပါတယ်။ သူတို့သုံးဦးကို ဇွန်လကနေစပြီး နိုဝင်ဘာလကုန်အထိ ဌာနဆိုင်ရာအသီးသီးက အာဆီယံရေးရာ ကျွမ်းကျင်တဲ့သူတွေနဲ့ အာဆီယံဆိုင်ရာ ဗဟုသုတတွေကို လေ့ကျင့်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ပြိုင်ပွဲမှာ အသုံးပြုမယ့် Quiz 360 Software ကိုလည်း လေ့ကျင့်နိုင်အောင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇွန်လ ၁ ရက်နေ့မှာ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ National Level ပြိုင်ပွဲရဲ့ Video Clip ကို Youtube မှာတင်ပြီး ကျန်တဲ့နိုင်ငံအသီးသီးက ပြိုင်ပွဲဝင် ကျောင်းသားကျောင်းသူတွေဆီကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ပါတယ်။ ကွန်ပျူတာစနစ်ရဲ့ လုပ်ဆောင်ချက်တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကျောင်းသားကျောင်းသူတွေကို ဒီနေ့မှာ မေးခွန်းဟောင်းတွေကို ထည့်သွင်းပြီး အစမ်းလေ့ကျင့်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မနက်ဖြန်ကျင်းပမယ့် ပြိုင်ပွဲမှာလည်း ဒီနေ့လေ့ကျင့်တဲ့ ကွန်ပျူတာစနစ်အတိုင်း ပြိုင်ပွဲဝင်သွားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

Ms. Sky Broxlyne Roy Maxwell (မလေးရှားနိုင်ငံကိုယ်စားပြုပြိုင်ပွဲဝင်) ဒသမအကြိမ်မြောက် အာဆီယံဉာဏ်စမ်းပဟေဠိ ဒေသတွင်းအဆင့်ပြိုင်ပွဲမှာ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ဖို့ မလေးရှားနိုင်ငံကနေ လာရောက်တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပြိုင်ပွဲကနေတစ်ဆင့် အကောင်းဆုံးအတွေ့အကြုံတွေ ရယူသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ အခုလို လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ဖို့

အတွက် ဆောင်းပါးတွေ၊ ဗဟုသုတအကြောင်းအရာတွေကို လေ့လာထားရပါတယ်။ အကောင်းဆုံးယှဉ်ပြိုင်နိုင်ဖို့လည်း ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။

Ms.Nabiela Syifa Zahira (အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံကိုယ်စားပြုပြိုင်ပွဲဝင်)

ဒီပြိုင်ပွဲကို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ဖို့အတွက် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ ဂျာတာတာမြို့ကနေ လာရောက်တာဖြစ်ပါတယ်။ အရင်ကကျင်းပခဲ့တဲ့ ပြိုင်ပွဲတွေကိုကြည့်ပြီး လေ့ကျင့်တာပိုကောင်းပေးမယ့်သူငယ်ချင်းတွေတစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် မေးခွန်းတွေမေးပြီး လေ့ကျင့်တာ ပိုကောင်းပါတယ်။ ပြိုင်ပွဲကိုပျော်ပျော်ရွှင်ရွှင်နဲ့ တက်ကြွစွာ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

Mr. Tran Minh Hieu (နည်းပြ၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ)

ကျွန်တော် မြန်မာနိုင်ငံကို ပထမဆုံးအကြိမ်ရောက်ဖူးတာဖြစ်ပါတယ်။ လွန်စွာလှပပြီး နွေးထွေးတဲ့နိုင်ငံလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်ဗီယက်နမ်အသင်းကို တစ်လလောက် လေ့ကျင့်မှုတွေလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ နိုင်ငံအဆင့် ပြိုင်ပွဲဝင်တွေထဲက အကောင်းဆုံးတွေကို ရွေးချယ်ပြီး ဒေသတွင်းအဆင့် ပြိုင်ပွဲကို လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်တာပါ။ ပြိုင်ပွဲဝင်တွေအနေနဲ့လည်း အကောင်းဆုံး ကြိုးစားသွားမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။

Ms. Ly Mary (ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံကိုယ်စားပြုပြိုင်ပွဲဝင်)

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံကနေလာရောက်ယှဉ်ပြိုင်တာဖြစ်ပါတယ်။ အတူပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မယ့် တခြားနိုင်ငံတွေက

အာဆီယံဉာဏ်စမ်းပဟေဠိပြိုင်ပွဲ (ဒေသတွင်းအဆင့်)
10th ASEAN Quiz - Regional Level
10th ASEAN QUIZ MYANMAR
၁၄-၁၂-၂၀၂၂ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)၊ နံနက် (၉) နာရီ
LIVE ON MRTV HD

ကိုယ်စားပြု ပြိုင်ပွဲဝင်တွေကိုလည်း တွေ့မြင်နေရပြီဆိုတော့ ပထမဆုံးအတွေ့အကြုံအနေနဲ့ စိတ်လှုပ်ရှားပြီး ပြိုင်ပွဲကိုလည်း စိတ်ဝင်စားနေပါပြီ။ ကျွန်မအနေနဲ့ အောင်မြင်မှုတွေရရှိအောင် အဖွဲ့ဝင်တွေနဲ့ အတူတကွ အကောင်းဆုံး ကြိုးစားသွားမှာပါ။ ပြိုင်ပွဲမှာ အနိုင်ရဖို့အတွက်လည်း အလားအလာကောင်းတွေ ရှိတယ်လို့လည်း ထင်မြင်မိပါတယ်။

Ms. Do Bao Thuc Anh (ဗီယက်နမ်နိုင်ငံကိုယ်စားပြုပြိုင်ပွဲဝင်)

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံကိုယ်စားပြုပြီး အခုလို လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရတဲ့အတွက် ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ တခြားပြိုင်ပွဲဝင်တွေနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ဖို့အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ အာဆီယံရဲ့ မူဝါဒတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့လည်း လေ့လာရပါတယ်။ အာဆီယံနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ဗဟုသုတတွေကိုလည်း အများကြီး

လေ့လာခဲ့ရပါတယ်။

Ms. Sirilak Sengdara (လာအိုနိုင်ငံကိုယ်စားပြုပြိုင်ပွဲဝင်)

ဒီပြိုင်ပွဲကို လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်ဖို့အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုတွေ တော်တော်လေးလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် တခြားနိုင်ငံက ပြိုင်ပွဲဝင်ကိုယ်စားလှယ်တွေနဲ့အတူ အကောင်းဆုံးပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သွားမှာပါ။ တော်တော်လည်း စိတ်လှုပ်ရှားနေပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း အကောင်းဆုံးလုပ်နိုင်မယ်လို့ မျှော်လင့်မိပါတယ်။ ကျွန်မအနေနဲ့ အဖွဲ့ဝင်တွေနဲ့အတူ ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုတွေလုပ်ထားပါတယ်။

Mr. Nguyen Gia Nam (ဗီယက်နမ်နိုင်ငံကိုယ်စားပြုပြိုင်ပွဲဝင်)

ကျွန်တော်က ဗီယက်နမ်နိုင်ငံကိုယ်စားပြု လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်တာဖြစ်ပါတယ်။ စာမျက်နှာ ၁၇ သို့



Mr. Phouth Ada Sitthinonhthong



မောင်ဟိန်းလင်းထက်



မောင်ပြည့်စုံချမ်းသာ



မနှင်းပွင့်အောင်



Mrs. HA THI NGA

○ စာမျက်နှာ ၁၆ မှ အခုလို နိုင်ငံကိုယ်စားပြုပြီး (၁၀)ကြိမ် မြောက် Asian Quiz ကို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် ခွင့်ရတဲ့အတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ပြိုင်ပွဲအတွက် တော်တော်လေး ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ အာဆီယံနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အကြောင်းအရာတွေ၊ တခြားဗဟုသုတ အကြောင်းအရာတွေကိုလည်း လေ့လာခဲ့ပါတယ်။ ပြိုင်ပွဲအတွက် လေ့လာပြင်ဆင်ချိန် တစ်လခန့် ရခဲ့ပါတယ်။

Mr. Phouth Ada Sitthinonhthong (နည်းပြ၊ လာအိုနိုင်ငံ)

ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ပြိုင်ပွဲအတွက် အချက်အလက်တွေ တတ်နိုင်သမျှ စုဆောင်းပြီး ကျောင်းသားတွေကို လအနည်းငယ် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ပေးတဲ့ အပြင် အာဆီယံမှာ လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ သတင်းအချက်အလက် များစွာကို update ပြုလုပ်ပြီးလည်း သင်ကြား

ပေးပါတယ်။ နိုင်ငံအဆင့်ပြိုင်ပွဲကို အောက်တိုဘာလနှောင်းပိုင်းနဲ့ နိုဝင်ဘာလအစမှာ ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အသင်းအနေနဲ့ အကောင်းဆုံးကြိုးစားပြီး အနိုင်ရရှိလိမ့်မယ်လို့လည်း မျှော်လင့်ပါတယ်။

မောင်ဟိန်းလင်းထက် (မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု ပြိုင်ပွဲဝင်)

ကျွန်တော်တို့ အရင်နှစ်အောက်တိုဘာလကစပြီး ပြိုင်ပွဲအတွက် လေ့ကျင့်မှုတွေလုပ်ပါတယ်။ သူငယ်ချင်း အချင်းချင်းလည်း ကိုယ်သိသမျှ တတ်သမျှ မှတ်ထားသမျှတွေကို ပြန်လည်မေးမြန်းပါတယ်။ ဒီအဆင့်ရောက်ဖို့ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် တက်လာတာဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံအဆင့်ရွေးချယ်ထားတဲ့ ကိုယ်စားပြုအနေနဲ့ အာဆီယံဌာနအသီးသီးက ဆရာမကြီးတွေနဲ့ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာတွေကို သီးသန့်လေ့ကျင့်ပေးပါတယ်။ ပြိုင်ပွဲ

ကို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရတော့မှာဖြစ်တဲ့အတွက် စိတ်လှုပ်ရှားဖို့ကောင်းပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ်ကျင်းပတဲ့ ပြိုင်ပွဲကြီးမှာ ကျွန်တော်တို့အနိုင်ရအောင် ကြိုးစားသွားမယ်လို့ ပြောချင်ပါတယ်။

မောင်ပြည့်စုံချမ်းသာ (မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု ပြိုင်ပွဲဝင်)

ပြိုင်ပွဲအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှု တော်တော်လေးလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံနဲ့ ကဏ္ဍပေါင်းစုံက ဆရာမတွေက ကျွန်တော်တို့ကို အွန်လိုင်းကနေ စာသင်ပေးတာလည်း ရှိပါတယ်။ သူငယ်ချင်းတွေစုပြီးလည်း စာလုပ်ကြတယ်။ ပြိုင်ပွဲကို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရတဲ့အတွက် အတွေ့အကြုံအသစ်တွေ ရရှိမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဗဟုသုတတွေလည်း အများကြီးရရှိပါတယ်။ ဒီပြိုင်ပွဲက ကိုယ်တိုင်တင်မကဘဲ မြန်မာနိုင်ငံအတွက်ပါ ဂုဏ်ဆောင်ရတဲ့ ပြိုင်ပွဲဖြစ်တဲ့အတွက် ဂုဏ်ယူဝမ်းသာပီတိဖြစ်မိပါတယ်။ ပြိုင်ပွဲ

ကိုလည်း နိုင်မယ်ဆိုတဲ့ခံယူချက်နဲ့ ပြိုင်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

မနှင်းပွင့်အောင် (မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု ပြိုင်ပွဲဝင်)

အခုပြိုင်ပွဲကြီးကို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ဖို့ အများကြီးစိတ်လှုပ်ရှားပါတယ်။ ဒါပေမဲ့လည်း အရင်လောက်တော့ မကြောက်တော့ပါဘူး။ မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြုအဖွဲ့အနေနဲ့ အကောင်းဆုံး ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ ပထမဆုံး အိမ်ရှင်အဖြစ်ကျင်းပမယ့် ဒသမအကြိမ်မြောက် အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌစမ်းပဟေဠိ-ဒေသတွင်း အဆင့်ပြိုင်ပွဲမှာ Winner ရရှိအောင် အကောင်းဆုံး ကြိုးစားယှဉ်ပြိုင်သွားမှာပါ။

Mrs. HA THI NGA (နည်းပြချုပ်၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ)

ပြိုင်ပွဲအတွက် အများကြီးကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ အကောင်းဆုံးလုပ်နိုင်မယ်လို့လည်း ယုံကြည်ပါတယ်။

ပြိုင်ပွဲဝင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေကလည်း အာဆီယံနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ဗဟုသုတ၊ အချက်အလက်တွေကို အများကြီး ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားတဲ့အတွက် ပြိုင်ပွဲမှာ အောင်မြင်မှုရရှိမယ်လို့လည်း ယုံကြည်ပါတယ်။ အခုပြိုင်ပွဲကို ဦးဆောင်ကျင်းပပေးတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ဒီပြိုင်ပွဲက မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ဂုဏ်ယူစရာတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ ဒီပွဲကို လာရောက် ယှဉ်ပြိုင်ကြတဲ့အတွက် မိတ်ဆွေ၊ သူငယ်ချင်း၊ အပေါင်းအသင်းတွေလည်းရပါတယ်။ အခုပြိုင်ပွဲကို နိုင်ငံကိုယ်စားပြုပြီး လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရတဲ့အတွက်လည်း ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်းအောင်ရဲသွင်၊ ဟိန်းမင်းစိုး၊ ဓာတ်ပုံကိုအေးသန်း

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၁၄-၁၂-၂၀၂၂ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြစ်ကြီးနား	စစ်တွေ	ဘားအံ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	တောင်ကြီး	လွိုင်ကော်	ဟားခါး	ကျိုင်းတုံ
92 Ron	၁၉၀၀	၁၉၄၅	၁၉၄၀	၁၉၀၅	၁၉၄၅	၁၉၆၅	၁၉၅၀	၁၉၃၀	၂၀၂၅	၂၀၄၀	၁၉၃၅	၁၉၄၅	၁၉၈၀	၁၉၈၀	၁၉၈၅	၂၂၀၀	၂၇၆၀
95 Ron	၁၉၈၅	၂၀၃၅	၂၀၃၀	၁၉၉၅	၂၀၃၀	၂၀၅၅	၂၀၄၀	၂၀၂၀	၂၁၁၅	၂၁၃၀	၂၀၂၅	၂၀၄၀	၂၀၇၀	၂၀၇၀	၂၀၇၀	၂၂၉၀	၂၈၄၀
HSD (500 ppm)	၂၂၆၅	၂၃၀၅	၂၃၀၅	၂၂၇၅	၂၃၁၀	၂၃၃၀	၂၃၃၀	၂၂၉၀	၂၄၀၅	၂၄၀၀	၂၃၀၀	၂၃၁၀	၂၃၄၀	၂၃၄၅	၂၃၅၀	၂၅၇၀	၃၄၈၅
HSD (50 ppm)	၂၃၄၀	၂၃၈၅	၂၃၈၅	၂၃၅၀	၂၃၈၅	၂၄၁၀	၂၄၀၅	၂၃၇၀	၂၄၈၅	၂၄၈၀	၂၃၈၀	၂၃၉၀	၂၄၂၀	၂၄၂၅	၂၄၂၅	၂၆၄၅	၃၅၁၅
HSD (10 ppm)	၂၃၄၀	၂၃၈၅	၂၃၈၅	၂၃၅၀	၂၃၈၅	၂၄၁၀	၂၄၀၅	၂၃၇၀	၂၄၈၅	၂၄၈၀	၂၃၈၀	၂၃၉၀	၂၄၂၀	၂၄၂၅	၂၄၂၅	၂၆၄၅	၃၅၁၅

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၁၈၀၃	၁၈၇၃
95 Ron	၁၈၉၀	၁၉၆၁
HSD (500 ppm)	၂၁၅၉	၂၂၃၂
HSD (50 ppm)	၂၂၃၃	၂၃၀၇
HSD (10 ppm)	၂၂၃၃	၂၃၀၇

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။
 (၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-

၀၆၇-၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၁၆
 ၀၆၇-၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၅၃၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး
 - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ”ကို ဆက်လက် လိုက်နာကျင့်သုံးရေး
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ် များဖြင့် ပိုမို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
 - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု များကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး
 - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစား လိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
 - (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

- ❖ MSME လုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ခြင်းသည် ပုဂ္ဂလိကကို ဗဟိုပြုသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ခြင်းပင် ဖြစ်သည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း....
- ❖ မိမိတို့နိုင်ငံသည် ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်၊ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ကျင့်သုံးသည့် နိုင်ငံဖြစ်ကြောင်း....
- ❖ ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်တွင် ပုဂ္ဂလိကအခန်းကဏ္ဍ၊ လူတစ်ဦးချင်း ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် တိုင်းပြည်တစ်ခု၏ အဓိကမောင်းနှင်အားဖြစ် ကြောင်း....

(အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၂ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဗဟို ကော်မတီ(၁/၂၀၂၂) အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ နိုင်ငံပိုင်အဏုမြူစွမ်းအင်ကော်ပိုရေးရှင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းသည် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း နိုင်ငံ နိုင်ငံပိုင်အဏုမြူစွမ်းအင် ကော်ပိုရေးရှင်း ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် H.E. Mr. Nikolay SPASSKIY ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီရုံးဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန၊ သိပ္ပံ နှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနတို့နှင့် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ROSATOM ကုမ္ပဏီတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မည့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ၏ စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ *



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ နိုင်ငံပိုင်အဏုမြူစွမ်းအင်ကော်ပိုရေးရှင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် H.E. Mr. Nikolay SPASSKIY ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

AFF Cup ပြိုင်ပွဲအတွက် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ပဏာမကစားသမား ၂၆ ဦး ရွေးချယ်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းနည်းပြချုပ် အန်တွမ်နီဟေးသည် ၂၀၂၂ AFF Cup ပြိုင်ပွဲအတွက် ပဏာမကစားသမား ၂၆ ဦး ရွေးချယ် လိုက်ပြီဖြစ်သည်။

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းနည်းပြချုပ် အန်တွမ်နီဟေးသည် ထိုင်းခရီးစဉ်အပြီး တစ်ရက်အကြာမှာပင် ပဏာမကစားသမားအချို့ လျှော့ချကာ ကစားသမား ၂၆ ဦး ရွေးချယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်က ထုတ်ပြန်လိုက်သည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ပဏာမ လူစာရင်းတွင် ပြည်တွင်းကလပ်များ၌ ကစားနေသူ ၂၀ နှင့် ပြည်ပ ကလပ်များတွင် စာမျက်နှာ ၂၁ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့်အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ထုတ်ကုန်ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲနှင့် ဈေးရောင်းပွဲတော်ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၃

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့်အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ ထုတ်ကုန်ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲနှင့် ဈေးရောင်း ပွဲတော်ကို ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ ၂ ရက်တာ ပုသိမ်မြို့ရှိ မြို့တော်ခန်းမတွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်၍ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့်အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ အနေဖြင့် မိမိတို့၏ထုတ်ကုန်များကို ယုံကြည်စိတ်ချစွာ လာရောက် ယှဉ်ပြိုင်ရောင်းချနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အားရပါးရ အားထုတ်မယ်

စာမျက်နှာ » ၁၈

ပါရမီဆယ်ပါးမင်္ဂလာ

စာမျက်နှာ » ၁၉

အခန်းဆက် ဝတ္ထုရှည်

အရိုင်းစပယ်

အောင်လမ်း

စာမျက်နှာ » ၂၀